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„Milioanele de semnaturi pe care le oom pune 
pe Apelul împotriva pregătirii războiului atomic, vor 
demonstra voința neclintită a întregului nostru popor 
de a apăra pacea între popoare si civilizația umană !“ 

(Din Chemarea Comitetului Permanent 
pentru Apărarea Păcii din R.P.R.)

Spre noi succese în lupta 
pentru dezvoltarea economică a țării

Voința neclintită a poporului nostru
Anul 1954 — al patrulea an al cinci

nalului — a adus oamenilor muncii din 
patria noastră noi și importante succese 
pe drumul construirii socialismului. Cifre
le și datele cuprinse în Comunicatul Di
recțiunii Centrale de Statistică de pe lin
gă Consiliul de Miniștri al R.P.R. cu pri
vire la îndeplinirea pianului de stat pe 
anul 1954, dat ieri publicității, dau o ima
gine clară a dezvoltării economiei noas
tre, economie care se dezvoltă în interesul 
asigurării satisfacerii într-o măsură tot 
mai mare a nevoilor materiale și cultura
le ale celor ce muncesc.

Comunicatul cu privire la îndeplinirea 
planului de stat pe anul 1954 arată că pe 
ansamblul industriei producția globală a 
crescut cu 6,6 la suta față de anul 1953, 
planul anual al producției globale pe a- 
nul 1954 fiind îndeplinit în proporție de 
100,2 la sută. Industria grea — temelia 
temeliilor dezvoltării economiei naționa
le — a produs și în anul trecut peste plan 
linele produse importante: instalații de 
foraj, motoare Diesel, energie electrică, 
generatori și transformatori electrici, 
buldozere, vagoneți, frămîintătoare pentru 
fabricile de pîine, etc. In același timp oa
menii muncii din industria bunurilor de 
larg consum au luptat cu abnegație pen
tru traducerea în viață a sarcinilor tra
sate de Hotărârea plenarei lărgite a C.C. 
al P.M.R. din 19—20 august 1953. Drept 
urmare în semestrul II 1954 comparativ 
cu semestrul II 1953 producția de car
ne a crescut cu 62,1 la sută, slănina cu 
108,7 la sută, preparate și conserve 
de carne cu 78,5 la 6ută, unt cu 18,5 
la sută, bnînzeturi cu 16,7 la sută, 
țesături de bumbac cu 19,5 la sută, etc. 
Odată cu lupta pentru sporirea produc
ției de mărfuri destinate populației a 
crescut preocuparea pentru îmbunătăți
rea calității produselor și fabricarea de' 
noi sortimente cerute de oamenii muncii.

Succese deosebite au fost înregistrate 
și în domeniul agriculturii. Cu toate con- 
dițiunile climaterice nefavorabile în unele 
regiuni, producția totală de cereale și alte 
boabe a depășit anul trecut producția din 
1953. realizîndu-se o cantitate de peste 9 
milioane tone. De asemenea în anul tre
cut sectorul viticol s-a dezvoltat, produc-- 
ț:a de struguri crescînd cu 12,4 la sută 
față de 1953.

Prin creșterea numărului gospodăriilor 
agricole colective și a întovărășirilor a- 
gricole sectorul socialist al agriculturii s-a 
întărit și s-a lărgit. La sfîrșitul anului 
1954 numărul gospodăriilor agricole co
lective și al întovărășirilor a ajuns la t 
proape 5.000 cu o suprafață arabilă de 
cca. 1,1 milioane ha., cuprinzând 318.000 
familii de țărani colectiviști și întovără
șiți.

La baza realizărilor dobîndite în agri
cultura noastră stau măsurile luate îri ve
derea sporirii producției agricole, prin 
consolidarea bazei tehnico-materiale a 
agriculturii, prin întărirea organizatorică 
a unităților agricole socialiste și prin co
interesarea materială a țărănimii munci
toare. Numai în anul trecut S.M.T.-urile 
și gospodăriile agricole de stat au fost 
înzestrate cu 5600 tractoare (socotite în 
tractoare de 15.C.P.), cu peste 3100 plu
guri de tractor, 460 combine • autopro
pulsate, 900 batoze, etc.

Succesele economiei noastre — ca și a 
celorlalte țări din lagărul păcii și socia
lismului — apar într-un puternic con
trast cu situația din țările capitaliste. In- 
aceste țări cursa febrilă a înarmărilor su
grumă producția civilă, adîncind fără în
cetare lipsurile maselor largi. In Sta
tele Unite, de pildă, producția indus
trială a înregistrați în decursul unui 
singur an — din iulie 1953 pînă în iulie 
1954 — o scădere de circa 10 la sută.

Jn timp ce în țările capitaliste zeci și 
sute de întreprinderi își închid porțile 
sau își restrîng producția, în țara noastră 
au fost date în folosință numeroase fa
brici și uzine.

Industria noastră grea și-a întărit baza 
materială prin darea în exploatare a noi 
capacități de producție, în special în ace
le ramuri pentru care există în țară surse 
sigure de materii prime. In Transilvania 
și în Moldova s-au dat în exploatare 
două termocentrale, s-au instalat și au 
intrat în exploatare în diferite centrale 
noi grupuri electrogene, mărindu-se pu
terea instalată în total cu 113.800 kW. 
Noi întreprinderi și instalații au fost date 
în folosință în industria’ petroliferă, ex
tractivă, siderurgică, chimică, alimentară, 
ușoară.

Drept urmare a creșterii producției in
dustriale și îndeosebi a producției bunu
rilor de larg consum și a obținerii unor 
succese în domeniul producției industriale 
și agricole s-a trecut la sfîrșitul anului 
trecut la comerțul desfășurat, desființîn- 
du-se sistemul de aprovizionare pe bază 
de cartele și rații.

Realizările dobîndite de oamenii mun
cii din patria noastră sînt însemnate. 
Partidul și guvernul nostru cer oamenilor 
muncii din întreaga țară, din toate sec
toarele bconomiei naționale, ca apreciind 
la justa lor valoare rezultatele de seamă 
obținute, să scoată totodată la iveală și 
să înlăture lipsurile care mai dăinuie. 
Comunicatul Direcțiunii Centrale de Sta
tistică arată că unele ministere nu și-au 
îndeplinit planul global anual, că la o se
rie de produse planul nu a fost integral 
realizat. Prezentarea la capătul unui an 
de muncă cu planul neîndeplinit nu este 
o cinste .pentru aceste departamente care, 
au datoria să asigure în acest an lichida
rea rămmerii în urmă. In acest scop tre
buie asigurate toate măsurile în vederea 
unei mai bune folosiri a utilajului indus
trial în vederea creșterii mai departe a 
producției și a productivității muncii.

Din vina unor întreprinderi care nu au 
folosit complet capacitățile de producție de 
care dispuneau, n-au respectat normele 
de consum la materii prime și materiale, 
care au lucrat în asalturi, cu rebuturi și 
cheltuieli suplimentare inutile, pianul de 
reducere a prețului de cost în industrie nu 
a fost îndeplinit în întregime. In fața a- 
cestei situații conducerile ministerelor, 
ate direcțiilor generale și ale fiecărei în
treprinderi în parte trebuie să ia de ur
gență măsuri în vederea asigurării des
fășurării cu succes a luptei pentru redu
cerea prețului de cost al produselor.

Numai în acest fel statul nostru demo
crat-popular poate să-și sporească acu
mulările socialiste, numai astfel se pot 
crea premizele unor viitoare reduceri ale 
prețurilor de vânzare. Anul trecut, de pil
dă. ca urmare a creșterii cîștigului mediu 
cu 8,1 la sută și a reducerii impozitului 
pe salarii, precum și datorită- scăderii 
prețurilor la unele mărfuri de consum 
popular, la produsele agro-alimentare de 
pe piață, salariul real al muncitorilor și 
funcționarilor a crescut față de 1953. De. 
asemenea muncitorii și funcționarii au 
primit prin asigurările sociale de stat a- 
jutoare și pensii care depășesc cu peste 
300 milioane lei suma primită în 1953. 
Totodată s-a construit — pe bază de in
vestiții și de credite pentru locuințe in
dividuale — și s-a dat în folosință o su
prafață totală de locuințe de peste 
390.000 m.p. In general, în anul 1954 s-a 
cheltuit pentru învățămînt, cultură și să
nătate, cultură fizică și sport, asistență 
socială, ajutor familial de stat, pensii și 
asigurări sociale suma de peste 5,8 mi
liarde lei, adică cu 7,8 la sută mai mult 
decît în 1953.

Succesele obținute de poporul nostru în 
cel de al patrulea an al cincinalului, 
alături de realizările însemnate dobîndite 
de celelalte țări de democrație populară 
și în special de țara socialismului victo
rios, Uniunea Sovietică, constituie o che
zășie a întăririi necontenite a forțelor 
care luptă pentru triumful păcii în în
treaga lume.

•fc

Intr-o sală spațioasă s-au -a- 
dpiniat ieri după amiază sute de 
muncitori, tehnicieni și funcțio
nari de la uzinele „Matyas Ra- 
kosi", din Capitală la mitingul 
organizat de Comitetul de luptă 
pentru pace al uzinei.

De pe scena drapată în măta
se roșie și albastră li s-a adre
sat prorectorul Marin Rădoi, de 
la Institutul Politehnic din 
București.

In cuvântarea sa, vorbitorul a 
arătat că astăzi, mai mult ca 
oric’nd, întreaga omenire se ri
dică cu hotărâre împotriva se
mănătorilor de moarte, cerînd 
distrugerea imediată a stocuri
lor de arme atomice și încetarea 
imediată a producției acestora, 
asigurarea unei păci trainice, 
prin buna înțelegere între po
poare.

Noi creștem în țara noastră, 
în uzine, în școli și în institute 
de învățămînt superior un tine-

de a apăra pacea
* ★

în numele păcii și al vieții
Mitingul de la uzinele „Matyas Rahosi“

ret viguros, constructor demn al 
orânduirii socialiste, tineri căro
ra le este scumpă patria, le es.e 
dragă viața, pe care o var me
reu mai frumoasă.

Acest tineret, ca și întregul 
nostru popor, se ridică cu hotă- 
r're împotriva planurilor cercu
rilor agresive care pregătesc 
războiul atomic.
• In numele păcii și al vieții 
vorbitorul a cerut apoi ce'or 
prezenți să semneze Apelul Con
siliului Mondial al Păcii.

După ce s-a citit Chemarea 
Comitetului Permanent pentru 
Apărarea Păcii din R.P.R., au 
luat cuvîntul muncitorii Axente 
Zamfir, S'telian Furtună, Maria 
Luță și alții.

— Semhînd Apelul vom căuta 
să sporim și mai mult efortu

rile în producție pentru a întări 
capacitatea de apărare a patriei 
noastre, a da agriculturii mai 
multe piese de schimb și ma
șini, a da mai multe bunuri de 
consum popular, a spus, printre 
altele strungarul Stelia.n Fur
tuna, care s-a angajat să rea
lizeze zilnic cite două norme și 
jumătate pentru a întări in te
lul acesta semnătura pusă pe 
Apel.

Muncitoarea Maria Luță, de 
la secția sudură, a arătat ca 
este o datorie sfintă a tuturor 
femeilor și mumelor de a semna 
Apelul împotriva pregătirii răz
boiului atorrțk, Apel care c.-re 
ca energia atomică sa slujea
scă nu distrugerii vieții, ci în
floririi ei.

Abia s-au terminat cuvântări

le și sute de muncitori, tehnici
eni și funcționari și-au pus sem
năturile pe Apel. La una din 
mese semnează Florien Ardelea
nă, de la secția turnătorie,'care 
a învățat carte :n fabrică și a 
devenit apoi tot aci muncitoare 
calificată.

— Aici am devenit un alt om. 
Am reușit din economiile mun
cii mele să-mi cumpăr o căsu
ță. Trăiesc omenește. Ani o lată 
și o nepoțică. Nepoțica Iși pc- 
trece ziua la’ ereșa fabricii.. 
Pentru ca toate astea să nu-mi 
fie răpite, să nu fie prefăcute în 
scrum, să mă bucur de viață 
împreună cu familia mea, îmi 
pun semnătura pe Apel.

R’nd pe rind sute de oameni 
ai muncii, bărbați și femei de 
la uzinele „Matyăs Rakosi" au 
semnat pentru pacea între po
poare, pentru apărarea civiliza
ției.

Declarația C. C. al U. T. M. în legătură
cu Apelul către popoarele lumii al Consiliului Mondial al Păcii
Plenara C.C. al U.T.M. își ex

primă deplina sa adeziune la 
Apelul către popoarele lumii al 
sesiunii de la Viena a Gan-srllu
lu i Mondial al Păcii.

Răspunzind chemării Comite
tului Permanent pentru Apăra
rea Păcii dim Republica Popu
lară Romînă și declarației Se- 
cretaria-tu-jui F.M.T.D., Comite
tul Central al U.T.M. cheamă 
întregul tineret iubitor de pace

al țării noastre să semneze 
Apelul către popoarele lumii al 
Cotiși! iu iui Mondial al Păcii.

Tinăra generație a patriei 
noastre, însuflețită de avîntul 
muncii constructive, dornică 
să-și înfăptuiască năzuințele 
spre o viață tot mai îmbelșu
gată, își va dovedi prin munca 
sa plină de abnegație holărîrea 
de a apăra pacea, de a contribui

alături de întregul nostru popor 
la împiedicarea dezlănțuirii unui 
război atomic. Tineretul nostru 
condamnă politica cercurilor im
perialiste de reînarmare a Ger
maniei occidentale și de pregă
tire a războiului atomic și spri
jină politica Guvernului Repu
blicii Populare Romine în ve
derea interzicerii armelor de ex
terminare în masă și pentru fo

losirea energici atomice în sco
puri pașnice.

Tineri și tinere din întreprin
deri, de la sate, din școli și fa
cultăți, tineri intelectuali ! în
tăriți prin munca voastră pentru 
înflorirea patriei semnăturile pe 
Apel ; semnați cu toții pentru' 
pace și viață Apelul către popoa
rele lumii al Consiliului Mon
dial al Păcii 1

Cuvîntul fruntașilor în agricultură
SUCEAVA (de la corespon

dentul nostru). — In sala de 
festivități a casei de cultură 
.Ciprian Porumbescu" din Su

ceava s-a desfășurat duminică 
30 ianuarie o consfătuire a frun
tașilor recoltelor bogate din re-' 
giunea Suceava, in pauza (ie 
după amiază, în sală au a.părut 
ziarele centrale abia sosite, care 
publicau în pagina întîi, Che
marea Comitetului Permanent 
pentru Apărarea Păcii din R.P.R.

Cuvintele Chemării s-au făcut 
adînc simțite în inimile celor 
care se adunaseră la sfatul frun

tașilor. Fiecare din ei știa că a- 
părarea păcii este strins legată 
de munca lor, că toate planurile 
lor pot fi realizate numai dacă 
pacea va fi menținută și conso
lidată. IV la tribună .s-a dat 
citire Chemării. Aplauzele pu
ternice care au răsunat la în
cheierea lecturii Chemării de
monstrau clar hotărî.rea frun
tașilor strînși la consfătuire de 
a-și pune semnăturile pe acest 
Apel și de a întări semnăturile 
prin realizări mereu mai mari.

Numeroși fruntași au luat apoi

cuvîntul. Bur.e.a Chiriiă din Șa- 
rul Dornei a spus : „Prin mun
ca mea am să dovedesc că voi 
ști să răspund cum se cuvine 
acestei Chemări. Plec de la a- 
ceastă consfătuire hotărît să 
lupt pentru ca viața ncaStră în
floritoare să <nu poată fi turbu
rată de cei ce doresc război".

Gh. Panac, din comuna Cru
cea, a amintit de vremurile gre
le ce le-a trăit muncind pe mo
șia regală de ia Broșteni, și a 
încheiat: „Voi iscăli Apelul, 
care se ridică împotriva acelora 
care vor să distrugă omenirea

cu arma atomică. Alături de 
mine vor fi m-uilți, vo-r fi toți 

cei ce iubesc viața și vor ca în 
casele lor să pătrundă belșugul, 
fericirea".

Consfătuirea fruntașilor în 
producția agricolă și în crește
rea animalelor din regiunea Su
ceava a fost o vie manifestație 
pentru pace, o demonstrație a 
hotărîrii neclintite a acestora 
de a participa alături de sutele 
de milioane de oameni din 
toate continentele la lupta pen
tru zădărnicirea planurilor cri
minale ale cercurilor agresive 
care pregătesc războiul atomic.

Semnăm pentru patrie, pentru
Ieri, după terminarea lucrului, 

muncitorii și muncitoarele din 
schimbul I de la întreprinderea 
„Industria Bumbacului B“ din 
Capitală s-au adunat într-un în
suflețit miting, organizat de că
tre Comitetul de luptă pentru 
pace din întreprindere. *

Printre cel prezenți în sală 
se află Elena Vasile, țesătoare 
fruntașă în producție, care lu
crează la 4 războaie. Ene 
Marga, năvăditoare fruntașe, 
M inodora Levițchi, țesătoare 
fruntașă care lucrează la 6 răz
boaie și alții.

Vorbind în fața sutelor de 
muncitori despre importanța vi
tală pe care o are Apelul Con
siliului Mondial al Păcii, Ion 
Săndulescu, secretarul comitetu
lui orășenesc de luptă pentru 
pace din București a arătat cît 
de groaznice pot fi ’ urmările 
unui război atomic, subliniind 
totodată hotărârea tot mai mare 
cu care, sutele de milioane de 
oameni cinstiți din întreaga 
lume se ridică împotriva ace

Mitingul de la întreprinderea 
„Industria Bumbacului B“

lora caire pregătesc războiul a- 
tomic. El a arătat, în conti
nuare, că Uniunea Sovietică a 
cerut încă de acum cîțiva ani 
interzicerea fabricării și distru
gerea tuturor tipurilor de arme 
atomice și că tot Uniunea So
vietică este prima țară din luime 
care a trecut la folosirea în 
scopuri pașnice a energiei ato
mice, arăitîndu-se recent gata să 
ajute și alte țări să treacă ta 
producerea energiei nucleare 
și la folosirea ei în scopuri 
pașnice.

Pentru progresul științei, 
pentru fericire și pace în lumea 
întreagă, . a spus vorbitorul în 
încheiere, sîritem datori cu toții 
să ne alăturăm sutelor de mili
oane de oameni cinstiți din în
treaga lume și să punem cu 
toată hotărîrea semnătura noas

tră pe Apelul împotriva pregă
tirii războiului atomic.

După ce tovarășa Ene Marga, 
muncitoare fruntașă, a dat ci
tire Chemării Comitetului Per
manent pentru Apărarea Păcii 
din R.P.R., adresată tuturor 
oamenilor muncii din țara noas
tră, numeroși muncitori au luat 
cuvîntul a.rătînd cu convingere 
de ce urăsc războiul și pe ațî- 
ță-torii ța război, de ce doresc 
să trăiască în pace.

Țesătoarea fruntașă în pro
ducție Ana Bleau, iuînd cuvîn
tul, a spus : „Sînt în vîrstă 
de 50 de ani. De pe urm-a răz
boiului din 1916 am rămas fără 
tată. In cel de al doilea război 
mondial mi-a murit un cumnat 
și astăzi cresc doi copii orfani, 
victime ale războiului. Eu spun 
un NU hotărît celor care vor 
șă dezlănțuie cel de al treilea

pace!
război mondial, războiul ato
mic. Nu mai vreau să văd fiu- 
turînd pe deasupra orașelor și 
satelor patriei noastre aripa 
morții. Și pentru a-mi întări 
semnătura mea pe care o pun 
din tot sufletul pe Apelul de la 
Viena, mă angajez să depășesc 
zilnic planuț de producție cu 
25 la sută".

Au mai luat cuvîntul, dîndu-și 
totala adeziune la Apelul Con
siliului Mondial a! Păcii frunta
șa în producție Dumitra Cio- 
boată, maistrul țesător Marin 
Dumitru, lăcătușul mecanic 
Constantin Pădurarii, inginerul 
Avram Reichman, ctc. * 

înainte de a părăsi sala de 
festivități a întreprinderii, 
muncitorii p-articipanți la mi
ting și-au pus semnăturile lor 
pe Apelul de la Viena, hotărîți 
să muncească cu și mai multă 
abnegație pentru întărirea pa
triei, pentru apărarea cuceriri
lor democratice dobîndite de 
poporul nostru, -pentru pace în 
lumea întreagă.

Ambasadorul extraordinar și plenipotențiar 
al R. P. Albania în R. P. Romînă 
a prezentat scrisorile de acreditare

In urma ridicării la rangul de Ambasadă 
a Legației R.P. Albania din București, am
basadorul extraordinar și plenipotențiar al 
R.P. Albania în R.P. Romînă, Mi-ha Lako, 
a prezentat la 1 februarie a.c. scrisorile de 
acreditare președintelui Prezidiului Marii 
Adunări Naționale a Republicii Populare 
Ro-m-îne, dr. Petru Groza.

La solemnitate au participat: Slrnion Bu- 
ghici, ministrul Afacerilor Externe al R.P.R., 
Avram Bunaciu, secretarul Prezidiului Marii 
Adunări Naționale, Dionisie lonescu, direc
torul Protocolului Ministerului Afacerilor 
Externe, Radu Comșa, director ad-intecim 
în Ministerul Afacerilor Externe șț Ion 
Vrabie, directorul Cancelariei Prezidiului 
Marii Adunări Naționale.

Ambasadorul R.P. Albania a fost însoțit 
de primul secretar Zeqi Agolli și de atașa
tul comercial Haki Nishica.

Prezentînd scrisorile de acreditare, amba
sadorul R.P. Albania a arătat că între po
porul albanez și poporul romîn există o strîn- 
să și sinceră prietenie și colaborare care își 
au rădăcinile în drumul urmat timp de se
cole de cele două popoare pentru cîștigarea 
libertății și independenței lor, in lupta lor 
comună pentru construirea unei vieți noi, 
pentru întărirea păcii și colaborării interna
ționale.

’ In încheiere, D-sa a arătat că poiporul al
banez care urmărește cu interes continuu 
realizările muncii pașnice ale poporului ro
mîn, salută cu bucurie victoriile lui în înde
plinirea planurilor economice și culturale și 
urează din toată inima poporului frate. ro
mîn succese noi In munca pentru asigurarea 
unei vieți bune și a păcii .în lume.

In răspunsul său, președintele Prezidiului 
Marii Adunări Naționale, dr. Petru Groza, 
a subliniat că eliberai ea României și Alba
niei, în urma victoriilor istorice ale Armatei 
Sovietice asupra fascismului în cel de al 
doilea război mondial, a creat condițiile 
prielnice pentru făurirea statului democrat- 
popular în România și Albania, a dat posi
bilitatea poporului romîn și poporului alba
nez să-și oreieze o viață nouă și fericită, 
să dezvolte și să întărească, pe baze noi, 
relațiile de colaborare și de prietenie fră
țească dintre ele.

In încheiere, președintele Prezidiului Marii 
Adunări Naționale, dr. Petru Groza, a mul
țumit Ambasadorului R.P. Albania pentru 
urările exprimate și l-a rugat la rîndul său, 
să transmită Prezidiului Adunării Populare 
a R.P. Albania și poporului albanez cele mai 
bune urări de noi succese în opera de con
strucție pașnică a patriei sale.

(Agerpres). Semnează tov. Ioana Pantelle, țesătoare fruntașă Ia întreprinderea „Industria Bumbacului B“.
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Mihai Beniuc

Nici un paloș..
Așa te vor dușmanii tăi, Pămînte: 
Corabie-nălucă printre astre 
Purtînd carbonizate oseminte,
Ce-or fi rămas din trupurile noastre.

i,

»

Sicriu imens cu patru miliarde
De oameni morți în focul blestemat, 
Ce pustiește, nimicește, arde
Tot ce-am clădit, tot ce-am visat!

Așa, le-ar fi dușmanilor pe plac. 
Dar, vezi atomul nu e monopol 
American, iar forțele lui fac
De e nevoie și la Wall-Street gol !

Păzește frica pepenii, vezi bine, 
Și-i greu să știi la urmă cine ride. 
Fasciștii n-au adus prăpăd, rușine ? 
Apoi rinj’.ră hîrcile lor hide!

Căci spune altă vorbă înțeleaptă : 
De paloș piere cine il ridică. 

Noi una știm :
Și nici un

ni-i marea cauză-dreaptă 
paloș nu ne face frică.

Lăsați-vă, 
Voi ce vă 
Căci altfel 
A voastră

deci, paloșul în teacă,
vreți stăpîni peste popoare, 
poate prea curind să treacă 
gintă oricum trecătoare I

Solemnitatea înmînării 
Ordinului Muncii cl. I 

tovarășului Simion Bughici
Marți la amiază a avut ’loc la Prezidiul 

Marii Adunări Națio-nale solemnitatea în
mînării Ordinului Muncii clasa I tovarășu

lui Simion Bughici, ministrul Afacerilor Ex
terne, cu prilejul împlinirii a 40 de ani de la 
naștere.

Au participat tovarășii d-r. Petr-u Groza, 
președintele Prezidiului Marii Adunări Na
ționale, A. Bunaciu, secretarul Prezidiului 

Marii Adunări Naționale și -reprezentanți ai 
Ministerului Afacerilor Externe.

După citirea Decretului, tovarășul dr. 
Petru Groza a înmrnat decorația tovarășului 
Simion Bughici, felicit:ndu-l pentru distinc
ția primită.

(Agerpres)

Prima sesiune științifică 
a Institutului Agronomic 

-N. Bă ’cescu" din București
Marți dimineața au început lucrările pri

mei sesiuni științifice a Institutului Agrono- 
mic „N. Bălcescu" din București.

La lucrări participă numeroși oameni de 
știință di-n domeniu-l agriculturii, ■ cadre di
dactice din învățămîntul superior agricol, 
cercetători din institutele de cercetări agri
cole, precum și un mare număr de studen.i.

Au fost de față de asemenea, tovarășii 
Constantin Popescu, ministrul Agriculturii și 
Silviculturii, acad. prof. Traian Săvulescu, 
președintele Academiei R.P.R., Marin Stan, 
cu, prim locțiitor al ministrulu-i Agriculturii 
și Silviculturii, N. Dinulescu, prim locțiitor 
al ministrului Invăță-mî-ntului, N. Ștefan și 
N. Giosan, locțiitori ai ministrului Agricul
turii și Silviculturii.

Lucrările primei sesiuni științifice a Insti
tutului Agronomic „N. Bălcescu" au fost 
deschise de prof. M. Levente, rectorul Insti
tutului.

Acad. prof. Traian Săvulescu, președintele 
Academiei R.P.R., a adus apoi lucrărilor se
siunii salutul oamenilor de știință din colec
tivele Academiei R.P.R.

A luat apoi cuvîntul tov. N. Dinulescu, 
prim locțiitor al ministrului Invățămlntulu-i, 
care a scos în evidență realizările obținute 
de colectivul Institutului în domeniul cerce" 
tarilor agricole.

I-n continuare ă vorbit tov. C. Popescu, 
ministrul Agriculturii șl Silviculturii.

S-a trecut apoi la prezentarea referatelor. 
Lucrările primei sesiuni științifice a Instu 

tutului agronomic „N. Bălcescu" din Bucu-
rești continuă pînă în ziua de 6 februarie.

(Agerpres) 
—O—

Consfătuire pentru îmbunătățirea 
aprovizionării populației 
cu produse industriale

Marți a avut loc la Camera deputatului 
a sfatului popuilar aii Capitalei, consfătui
rea organizată de secția comercială a 
sfia.tuiliui popular a-1 Capitalei, cu cadrele de 
conducere' ale O.C.L.--urilor p-rod-use indus
triale, responsabili de magazine și l-ucrători 
fnu-n-tași din unitățile comerciale de produse 
industriale din Capitală. Consfătuirea a 
dezbătut sarcinile organizațiiiitar comerciale 
îri con-diițiiile come-nțu-liui desfășurat, in ve
dere-a îmb-unăități-ri.1 aprovizionării cu sorti
mentele de mărfuri cerute de consumatori 
și ridicarea nivelului de deservire a popu
lației.

Cuvîntul de deschidere a fost ro-stit de 
tov. I. Boildean-u, directorul secției comer-< 
eiale a sfatului pop-u-lar al Capitalei.

Directorul adjunct al secției comerciale 
a sfa-tuiUii popular al Cap-itale-i, V. Naghi, 
a expus apoi sarcinile organizațiilor co
merciale locale și ale lucrătorilor din co" 
merț în vederea satisfacerii nevoilor și e- 
xigenței crescînde a consumatorilor.

Partici-panții la consfătuire au făcut rlume. 
roase propuneri privitoare la lichidarea li-p. 
sur.lor existente în buna deservire și apro-< 
vizionare a populației Capitalei.

Concluziile consfătuirii au fost trase de 
toy. C. Bo-roneț. vicepreședinte al Comite- 
toi-ui Exec-utiy a-1 sfatului popular al Ca
pitalei.

(Agerpres)
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Din activitatea sfaturilor populare
Muncim în propriul nostru folos

Strada noastră — și spini „a 
noastră" pentru că toți cetățenii 
care locuiesc aci formează un 
adevărat colectiv — este locuită 
in majoritate de muncitori de 
la rafinăriile din Ploești. Este o 
stradă mai mărginașă, situată 
la nu prea mare depărtare de 
bariera Cimpinei și care, in 
ultimele luni, și-a schimbai loar 
te mult inlăiișarea. Despre acest 
lucru, despre realizările de or
din gospodăresc pe care cetățe 
nii de pe str. Movilei conduși 
de comitetul de stradă și de de
putatul lor, le-au obținut și des
pre munca organizată ce se 
desfășoară in această direcție, 
vreau să scriu

In primul rind trebuie să spun 
că odată pe lună se organizea
ză un fel de „ședință plenară" a 
tuturor cetățenilor de pe stradă 
în care, pe baza propunerilor 
făcute de cetățeni se întocmeș
te planul lunar de acțiune Ana 
liza muncii, urmărirea execu
tării hotăririlor iuat'c, se fac. pe 
cale organizaiă, in ședințele 
bilunare pe care le line comite
tul de stradă ompus din 11 to
varăși. Trebuie să subliniez că 
la toate aceste adunări parti 
cipâ totdeauna tov. Gheorghe 
Fulga, deputatul circumscripției 
noastre electorale. El cunoaște 
in amănunțime toate problemele 
noastre și prin el ținem noi le 
gătura cu comitetul executiv al 
sfatului popular orășenesc, de la 
care primim sprijinul necesar.

Comitetul executiv ne-a spri
jinit într una din primele noas
tre acțiuni, aceea a pietruirii 
străzii și tot comitetul executiv 
ne-a procurat — din sera sfatu

lui popular — puieții pe care 
i-am plantat de-a lungul trotua
relor. Prin comitetul executiv 
am obținut conductele de gaz 
metan pentru încălzirea caselor 
și instalarea unui post de ra. 
dioficare cu difuzoare.

O colaborare strinsă există 
intre comitetul nostru de stradă 
și deputatul Dumitru D. Bor- 
cescu, din circa 89, cu care am 
dus împreună acțiunea pentru 
introducerea gazului metan. Pe 
lin a colaborării cu alte comi
tete de stradă putem menționa 
că în vară am invitat la una 
din ședințele noastre d ■ comi
tet, intr-un schimb de expe
riență, pe tov deputat Toma 
Drăgan din circumscripția 87 
unde comitetul de stradă avea 
pe atunci o activitate mai 
slabă.

Datorită muncii dusă de corni 
telul nostru de’ stradă, condus 
de deputatul Gheorghe Fulga, 
datorită faptului că cetățenii ca
re locuiesc pe strada noastră 
au fost antrenați in muncă, noi 
am obținut o serie de succese. 
Putem pomeni in primul rind 
pietruirea străzii, care s-a fă
cut prin munca voluntară a ce
tățenilor, plantarea pomilor, ale 
căror gropi le-au săpat cetățe
nii, fiecare in fața casei sale, 
«"păturile pentru instalarea con 
dudei de gaz metan, care tot 
prin muncă voluntară s-au fă
cut. La această muncă s-au evi 
dențiat in mod deosebit tovară 
șii Const. Neagoe, N. Crățistea- 
nu, președintele comitetului 
nostru și Jean Gîrboveanu, mai
stru rafinor la rafinăria nr. 1.

Trebuie să adaug că pentru

Un deputat

mobilizarea cetățenilor noi re
curgem deseori la sprijinul gos
podinelor, pe care le găsim cel 
mai ușor acasă ; noi mai folosim 
și metoda împărțirii străzii pe 
sectoare, de fiecare sector răs- 
punzind un membru al comite
tului.

Noi nu am reușit însă să sta
bilim o colaborare trainică și 
permanentă cu comisia de femei 
și nici sectorizarea n-are 

un caracter permanent, astfel ca 
fiecare membru in comitet să 
răspundă mereu de aceleași case.

Dindu-se curs cererilor cetă
țenilor s-a mai obținut de la 
comitetul executiv un teren vi
ran cu o suprafață de 2500 m. p. 
pe care un număr de 15 familii 
au cultivat zarzavaturi, ceea ce 
le-a ușurat mult aprov zionarea.

Succesele pe care le-am obți
nut în această activitate obș
tească au contribuit in mare mă
sură la antrenarea mai masivă 
a cetățenilor in muncă. La șe
dințele noastre lunare au înce
put să participe din ce in ce mai 
mulți cetățeni, iar propuneiile 
s-au înmulțit, au căpătat ca
racter di ce in ce mai concret. 
Așa s a ajuns ca secția comer
cială să înființeze un centru A- 
prozar in apropiere și să înfiin
țeze un atelier de reparații de 
obiecte de uz casnic al coopera
tivei „Scînteia". Aici, un sprijin 
substanțial |-am primit chiar din 
partea deputatului nostru, tov. 
Fulga, care es'te responsabilul 
cu producția la această coopera
tivă.

Tot ca o urmare a unei propu
neri a cetățenilor e in curs să se

dîn sat

deschidă o nouă farmacie, care 
să deservească și strada noas
tră. Ar mai fi multe de spus și 
despre alte realizări de ordin 
gospodăresc, de o importanță 
mai secundară, dar vreau să 
mai pomenesc un lucru și anu
me că in activitatea sa, comi
tetul nostru de stradă urmăreș
te și caută să rezolve nu numai 
problemele de ordin general, ci 
și cererile personale ale cetă
țenilor. Ași putea cita ca exem
plu pe tov ilie Cimpeanu care 
locu ește la nr. 54 și care, dato
rită sprijinului pe care i l-a 
acordat comitetul de stradă și 
deputatul, a obținut cantitatea 
necesară de carton asfaltat cu 
care să-și acopere casa. Cazul 
lui însă nu este singurul. Mai 
sint mulți cetățeni care și-au 
putut cumpăra materiale de 
construcții cu sprijinul comi
tetului de stradă.

In planul nostru de muncă se 
numără mai multe probleme 
printre care înlocuirea pomilor 
uscați cu alții noi. refacerea 
străzii stricate după introduce
rea conductei, folosirea tuturor 
locurilor virane pentru plantări 
de zarzavat, procurarea de ma
terial lemnos pentru cetățenii ca 
re vor să-și facă uluci noi.

Cu sprijinul cetățenilor care 
depun această muncă în propriul 
lor folos, cu sprijinul deputa
tului nostru și al comitetului 
executiv, cu siguranță că și a- 
ceste probleme vor fi trecute pe 
tabela realizărilor.

IOAN NICOLESCU
Secretarul comitetului 
de pe strada Movilei 
din orașul Ploești

Manifestări muzicale 
în CapitalăA

a
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— O să intîrzii mult Andrei ?
— Asta să vedem. Dacă-I gă

sesc acasă pe Antonie și Ia ur
mă pe Adam vin de indată. 
Dacă nu. mai zăbovesc.

Iși aruncă apoi repede haina 
pe umăr, închise ușa după el și 
porni. Odată cu seara se lăsase 
o ceață umedă și deasă iar lu
mina de la fereastră cu greu 
străbătea piuă in uliță. Drume
țul pășea ginditor.

Să fie Antonie îndărătnic... 
Nu se poate.. De ce nu-și 
pre. ă atunci cotele... ?

O serie de ginduri ii treceau 
prin minte Acasă la Antonie 
Popa a stat doar vreo jumă
tate de oră dar cînd gazda a 
închis portița după el i-a stri
gat din urmă :

— Am ascultat de alții An
drei dar să știi că miine sini 
primul.

A doua zi la baza de recepție 
s-au adunat dis de dimineață 
vreo 20 de căruțe Printre cei 
care veneau să predea cotele 
era și Antonie Popa. Așa se în
țelesese cu deputatul.

*
Nu-i om pe strada Ogrădoi 

din Ineu care să nu-l cunoască 
pe Andrei Tinderligheti. E sim 
piu ca oricare țăran, vorbește 
rar dar glasul lui parcă te pă 
trunde și te îndeamnă să-l as 
culți, Dacă treburile nu merg 
tocmai bine cutele de pe frunte 
se adîncesc iar mustața măruntă 
și gălbuie parcă se zburlește 
Nici atunci nu poți să știi dacă-i 
supărat Oamenii îl știu ca gos
podar harnic și priceput. Cind e

vorba de o acțiune e primul care 
pornește. Pămint n-are decît 
vreo 2,50 ha. dar il muncește cu 
grijă Cum se topește zăpada a- 
pucâ sapa Ia spinare și trece pe 
la ogor. Cioc aici, cioc dincolo, 
și-l încearcă la toate colțur.le. 
Mai pipăie un bulgăraș și după 
aceea plănuiește :

— Azi, miine, se poate ara.
Are semnele lui învățate din 

broșuri și din vorbele agrono
milor din sat.

Ceilalți nici n-au ridicat încă 
tuleii de pe cîmp și el face 
socoteala : Acolo e pentru griu, 
dincolo pentru cucuruz, iar lingă 
Criș pentru grădină.

Pentru fiecare munca începe 
intr-un fel deosebit. Așa a pro
cedat și anul trecut. Pentru po
rumb a rezervat 1,16 ha Ogorul 
l a arat adine în toamna trecută, 
a adus și citeva căruțe de gu
noi, iar in primăvară i-a tras o 
arătură mai la suprafață și a 
semănat. Cind au apărut bu
ruienile l-a prășit de mai multe 
ori, după statul agronomilor La 
cules a dus acasă 9 căruțe bine 
Încărcate După socoteala lui 
6.000 Itg. știuleți la ha. Mai 
mult ca orieînd.

Pe panoul de onoare din țața 
sfatului popular numele lui 
Andrei Tinderligheti a fost scris 
de multe ori. Primul la insă- 
mințări, fruntaș la îngrijirea 
culturilor, cele mai frumoase re
colte, iar la predarea cotelor tot 
primu) a fost. Țăranii muncitori 
de pe strada Ogradoi au urmat 
exemplul deputatului lor. Tămaș 
Gheorghe, Constantin Birtha, A- 
vram Bakoi și alții au fost in

frunte la muncile agricole șl la 
predarea cotelor.

★
Cu vreo doi ani fn urmă lo

cuitorii de pe strada Ogrădoi și 
altele vecine o duceau cam 
greu. Ca să meargă cu vitele 
la pășune trebuiau să treacă 
prin noroi și apă fiindcă nu era 
pod. Spre izvor era de aseme
nea nevoie de nn pod

Au discutat ei pe la sfat dar 
de fiecare dată primeau același 
răspuns.

— Nu-s lemne, n-avem teh
nicieni.

Andrei Tinderligheti a adunat 
vreo cîțiva și le-a vorbit mai 
pe larg.

— Ne trebuie poduri ?
— Sigur că da.
— Atunci să le tăcem. Fără 

muncă nimic nu ne vine.
— Să le facem, au zis oame

nii.
Peste vreo două săptămîni 

munca a început. Fiecare a con
tribuit cu ceva Văzîndu-i Iu- 
crînd șl sfatul popular i-a aju
tat, |e-a sprijinit acțiunea. A- 
cum oamenii au cele două po
duri așa cum au dorit. Ei n-au 
uitat însă de acțiunea lui Andrei 
și în anul 1953 l-au ales 
deputat.

— Vezi Andrei — că avem 
multe de făcut — i-au spus 
vreo cîțiva țărani mai hotărîți. 
Pină acum deputății nu ne-au 
sprijinit.

Cîte nu s-au schimbat de a- 
tunci. La Îndemnul deputatului 
oamenii au adus nisip pe stradă,

au curățat șanțurile ca să se 
scurgă apa și azi strada lor e 
mai frumoasă.

De ani de zije țăranii munci
tori din partea asta a comunei 
trebuiau să meargă 6 km. ca să 
ajungă la holde pentru că nu 
era un drum mai drept.

Oamenii au început să vor
bească. Intr-o seară acasă la 
Andrei a venit Gheorghe Perva 
și Adam Crișan.

— Maț Andrei, ce zici, nu 
s-ar putea să vorbești la sfat 
despre drum ?

El și-a notat in carnet și la 
urmă a aranjat Mai iutii a dis
cutat cu Pavel Dudas, președ n- 
tele gospodăriei colective, apoi 
cu ceilalți țărani muncitori carjț 
aveau terenuri De unde urma să 
treacă drumul și la urmă la 
sfat a spus ultimul cuvint. La 
cererea țăranilor muncitori, de
putatul lor le-a îndeplinit do
rința.

★
Seara Andrei Tinderligheti se 

liniștește puțin și-și adună gin- 
durile. Privește la diploma de 
onoare pe care a primit-o de la 
comitetul executiv ca țăran 
muncitor fruntaș, și iar dă frîu 
liber gîndirii.

- Mai sînt multe de făcut.
Poate In același timp mulți 

țărani muncitori din circum
scripția sa electorală spun :

— Am aranjat cu Andrei.
— Am vorbit cu deputatul.
Ei sînt siguri că cerințele lor 

vor fi rezolvate.
I. COJOCARU

Corespondentul „Romîniei libere' 
in regiunea Arad

In cursul acestei săp
tămîni, Filarmonica 
de Stat din București 
prezintă următoarele 
concerte: ț

Miercuri 2 februa
rie, ora 20, va avea loc 
in sala Dalles un con
cert de muzică de ca
meră. In partea întîia 

_ concertului Cvartetul Tineretului (compus 
din Lucian Savin — vioară 1, Mendy Rosen
blum — vioara a Il-a, Wilhelm Berger — vio
lă, Aifons Capitanovici-violoncelj, va execu
ta : Cvartet in do major, op. 33 Nr. 3 (Cvar
tetul Păsărelelor) de Haydn și Cvartet de 
coarde in re minor de Dumitru Bughici.

Partea a doua a programului cuprinde 
compoziții vocale de Mozart, Brahms, Tib. 
Brediceanu și Luciiiu Olteanu, ce vor fl in
terpretate de Cvartetul vocal al Filar
monicii de Stat (compus din : Emilia Pe- 
trescu-Clroneanu, laureata a Concursului Ti
nerilor Soliști — soprană ; Elena Cerriei, 
laureată a celui de al IV-lea Concurs Interna
țional al Tineretului—mezzo-sopnană ; Aurel 
Alexandresou — tenor; Alex. Voinescu — 
bariton). La pian: Nicolae Radulescu,

Vineri
teneului R.P.R., pianista Elvira Loebe pre
zintă un recital cu următorul program : Bach- 
Busoni : Toccata în do major ; Brahms : 
Două Intermezzi; Schubert: Sonata în la 
major, op. 120; Edgar Cosme : Șase minia
turi ; Marțian Negrea, laureat al Premiului 
de Stat: „Seara în poartă", „Fusul" ; Ka- 
balevski: Sonatină în do major, op. 13 Nr. 
1 ; Ravel: Alborado del gracioso.

Simbătă 5 februarie, ora 17 
Dalles) „Concert-lecție" cu subiectul: 
zică și Poezia". Conferențiar: 1
Breslașu.

Simbătă 
duminică 
cert dat de 
cii de Stat din București, colectiv artistic 
emerit din R.P.R., dirijat de maestrul Geor
ge Georgescu, artist al poporului din R.P.R., 
laureat al Premiului de Stat. In program fi
gurează : Concertul pentru vioară și orches
tră de Haciaturian (solist: Ion Voicu, artist 
emerit al R.P.R., laureat al Premiului de 
Stat) ; „Trei dansuri romînești" de Theodor 
Rogalski, maestru emerit al artei din R.P.R. 
și „Moarte și transfigurație" de Richard 
Strauss.

4 februarie, ora 20 in Sala A-

(Sala 
: „Mu- 
Mareel

5 februarie, ora 19,45 și 
6 februarie, ora 10,45 . con- 
Orchestra Simfonică a Filarmoni-

A apărut
Revista

■O'

„Arta Plastică"
Nr. 3

Organ al Uniunii Artiștilor Plastici 
și al Ministerului Culturii

Ea cuprinde numeroase articole intere
sante precum și peste 140 de reproduceri în 
culori și alb-negru.

Din cuprins cităm printre altele articolele ; 
„Unele aspecte ale picturii istorice", de 
Maria Dumitrescu, „Ceramica populară ro- 
mînească" de Tancred Bănățeanu, „Imaginea 
artistică — formă de reflectare a realității" 
de N. Dmitrieva, „Un mare precursor al 
graficei militante : Honore Daumier" de aca
demician prof. Gheorghe Oprescu, „Barbu 
Iscovescu la 100 de ani de la moartea sa“ 
de acad. prof. P. Constantinescu Iași, etc.

—O—
------- CARII NOI ,--------

'Au apărut 
următoarele cărți de literatură și artă 

în Editura de stat pentru literatură și artă 
SUTO ANDRAS — A șaptea bucurie — 

schițe.
264 pagini
LUCIA DEMETRIUS 

piesă într-uo act.
72 pagini
G. OPRESCU — 

rominească.
196 pagini — 35 lei.
D. A. ȘM.ARINOV — Colecția „maeștrii 

artei sovietice".
26 pagini — 24 reproduceri — 8 lei

4,40 tel.
— O coapte grea —

70 bani.
Sculptura statuară

așa după cum este obi- 
profesioniști, ci eroi adevă-

ziar despre importantul eve-

„Destinul gospodăriei”
Sub directa îndrumare șt regie a tov. 

Emeric Szabo, directorul gospodăriei de 
stat Valea lui Mihai din raionul Săcu
ieni, a început în cursul anului trecut 
înregistrarea pe peliculă a unui film in
titulat : ..Destinul gospodăriei" Proaspă
ta producție cinematografică va dezbate, 
probleme privind viața unei gospodării 
de stat

Producția cinematografică „Destinul 
gospodăriei" are darul de a cuceri pe 
spectatori chiar de la primele scene 
Aceasta cu atît mai mult cu cit pe ecran 
nu vor apare 
celui, actori 
rați.

Aflînd din
niment, am ținut să vizitez musai între
prinderea unde își desfășoară activitatea 
tov. Emeric Szabo și să 
Iată pe scurt constatările

Studioul tov. Szabo 
se numește „Anarhia" 
și își are sediul în in
cinta gospodăriei de 
stat 
din
Vizitîndu-l, 
fund impresionat 
ingeniozitatea și cu
rajul acelora care și-au 
pus în gînd să reali
zeze filmul 
gospodăriei".

Cercetînd 
și textul primei produc
ții a studioului „Anar
hia" am avut prilejul 
de a afla o serie de 
amănunte.

Deosebit de izbutite 
par bunăoară acele scene 
care directorul Emeric Szabo se străduieș
te în fel și chip (și reușește) să inducă 
în eroare organele superioare prin cifre 
și rapoarte amețitoare, care fac ca această 
unitate să fie considerată fruntașă pe re
giune.

La un moment dat apar în film tov. 
Emeric Szabo și o serie de personalități 
din conducerea organelor locale ale pu
terii de stat, precum și alte personalități 
de vază din cuprinsul regiunii Oradea 
Toți sînt strînși în jurul unei mese în
cărcată cu fel și fel de bunătăți, închi- 
nind paharele în cinstea marii victorii 
obținute de către colectivul gospodăriei 
de stat de la Valea lui Mihai, pe frontul 
bătăliei pentru pîinea poporului. Așa 
după cum arată și textul de sub imagi
nea cinematografică, acest colectiv „a 
reușit" să termine la 3 octombrie 1954, 
primul pe regiune, muncile agricole de 
toamnă. După o scurtă vizită prin incin
ta gospodăriei, invitații se reîntorc în 
sala banchetului și în clinchetul pahare
lor intonează: mulți ani trăiască, multi 
ani trăiască, la mulți ani... Partea acea
sta a filmului ia sfîrșit, arătind cum in
vitații participant la festivitatea decer
nării drapelului de gospodărie agricolă 
de stat fruntașă pe regiune părăsesc 
plini de voie bună gospodăria strîngînd 
unul cile unul cu putere mina directoru
lui Emeric Szabo La un moment dat, 
rămînînd singur in birou, acesta excla
mă :

Fraților, v-am dus de nas!
Reușite sînt și acele scene 

ecran va 
interpretarea aceluiași Emeric Szabo, 
care închipuindu-și că această întreprin
dere nu aparține poporului ci lui perso
nal, începe să azvîrle în stînga și 
dreapta bunurile. Dintre scenele de 
fel remarcăm citeva deosebit de 
realizate.

In primul rind este vorba de 
în care, printr-o simplă aducere din con
dei. Szabo înstrăinează, cit ai zice „peș
te", 4.000 de bucăți de cărămizi șl o 
cantitate de cherestea a cărei valoare se 
ridică la 3.000 lei.

Valea lui Miha! 
raionul Săcuieni.

rămîi pro- 
de

„Destinul

scenariul

vizionez filmul, 
făcute.

Alte scene arată cum Emeric Szabo 
intenționează să scoată gospodăria „la 
pepeni". Regizorul s-a folosit și în acea
stă privință de citeva exemple conclu
dente In această parte a filmului se 
arată cum în vara anului trecut, direc
torul gospodăriei a oferit două hectare 
de pepenerie din avutul gospodăriei, 
unui cetățean din vecinătate, care în 
urma exploatării terenului respectiv, a 
realizat un venit destul de frumușel, 
bineînțeles în dauna gospodăriei.

Proasta îngrijire a culturilor și calita
tea extrem de slabă a unor munci agri
cole, care au dus la obținerea unor pro
ducții foarte scăzute la hectar, vor fi de 
asemenea transpuse pe ecran printr-o se
rie de imagini luate la fața locului, ce 
vor fi însoțite de citeva grafice sub care 
vor sta scrise cuvintele : „Așa am reușit 
să scădem producția agricolă în gospodă
ria noastră".

ale filmului în

unde 
apare „tatăl gospodăriei" 

aceluiași

pe 
in

în
acest 
bine

scena

Un viu interes cred 
că va stîrni în rindu- 
rile spectatorilor și a- 
cea scenă unde, tot in
terpretului principal ti 
va reveni sarcina de 
a poza în omul căruia 
nu-i place să se pună 
rău cu cei din jurul 
său, căutînd să-i 
mească cu fel și fel 
de avantaje.

Remarcăm din 
ceastă parte a filmu
lui scena in care direc
torul gospodăriei pune 
la dispoziție 20 de kg. 
țuică cumpărată din 
banii gospodăriei, unei 
brigăzi rămase „în pa- 

gospodăriei, ceea ce subli-

mo-

a-

nă" pe tarlaua „ .
niază cu multă măiestrie grija părinteas
că a „tatălui gospodăriei".

Din scenariul filmului „Destinul gos
podăriei" se mai desprind și alte mo
mente printre care demn de amintit 
este și acela in care pe ecran va apare 
tehnicianul constructor Ștefan Papp. A- 
cesla reușește imediat să pozeze ca fiind 
un om înzestrat cu multilaterale aptitu
dini de gospodar priceput, fapt pentru 
care el se mai menține și astăzi in func
ția în care a fost încadrat. In realitate 
el nu se dă înlături nici de la cele 
mai murdare „operații". Bunăoară, el a 
reușit să aducă in mod fraudulos din ra
ionul Cîmpeni 10 vagoane de cherestea, 
pe care intenționa să le vindă „la negru", 
împreună cu alte persoane de teapa 
lui. Cu siguranță că după vizionarea a- 
cestei scene mulți spectatori își vor pu
ne întrebarea: Ce mai are de căutat — 
încă și astăzi — acest personaj, în viața 
unei gospodării de stat?

Această legitimă întrebare am pus-o 
șl noi lui Emeric Szabo care plin de 
seninătate ne-a declarat:

— // ținem intre noi tocmai pentru că 
este un element periculos. Numai dato
rită lui am reușit să ne procurăm și noi 
citeva vagoane de cherestea. închipuiți- 
vă ce ne făceam fără el!

De „justețea" motivării, spectatorii se 
vor putea convinge în momentul cind pe 
ecran vor fi înfățișate cotețele de porci 
construite din grinzi calitatea l în 
loc de șipci și scinduri așa după cum 
era obiceiul pină acum.

Singura lipsă pe care am remarcat-o 
în realizarea „Destinului gospodăriei" 
este aceea, că deși turnarea filmului a 
început încă din primăvara anului tre
cut, totuși pînă acum nu se cunoaște 
încă finalul, care promite să fie extrem 
de interesant.

Ca urmare, despre final nu putem 
relata încă nimic, în afară de faptul că 
îl așteptăm cu multă nerăbdare.

AL. KISS
Corespondentul „Romîniei libere* 

în regiunea Oradea

Marți 
li ianuarie

Miercuri 
<-2 Ianuarie

____L A S
De fapt ar fi trebuit să 

încep de ieri, dar ieri 
n-am avut nici măcar
unde sâ-rni pun capul. La

hotel — la primitoiul hotel nr. 1 — în loc să 
fiu găzduit îiitr-o cameră am fost invitat cu 
amabilitate să Iau loc pe o bancă in hol Așa 
am stat pină la cinci dimineața, in tovărășia 
unui drumeț amărît ca și mine Ce să-i ia.:i, 
vorba tovarășului Ștefan, portarul : „Sporti 
viii". (Trei sferturi din paturi erau «xrnoate 
de echipele de hochei venite aici să dispute... 
un campionat) Nu i prima dată că mi se în- 
tîmplă. Așa am pățit as'â toamnă la Arad, 
cind atjlîndouă hoteluri erau ocupate cu 
sportivi, așa mi s-a întîmoht la Timișoara 
cînd pur și simplu am- fost scos afară din 
hotel în puterea nopții, pentru trebuiau 
primiți sportivii. Acolo, nu mai .spun. ,tre
buiau" găzduiți .. sportivii localnici Poale 
întro zi protestele cetățenilor au să ajungă 
și la urechile celor care răspund de admini
strarea hotelurilor și la urechile C.C.F.S, 
Dacă au urechi de auzit. Cine știe?

Azi la sfat am aflat 
pricina unei dispute apri
ge dintre tov, Tornea, di
rectorul întreprinderii eco- 

nr-mice locale șl tov Aramă, șeful secției co
merciale, S-3U luat de la magazin, Tov. Aramă 
Că-1 închide, tov. Tornea că nu Pină Ia urmă 
tapai în regulă Amîndoi oameni aprigi; cîn.l 
s-au intilnit au ieșit seîntei. De ce ? Din pri
cina unei manifestări de birocratism a ML 
nisterului Comerțului Interior, lată cum stau 
lucrurile, întreprinderea economică . locală 
produce o seamă de bunuri de larg consum . 
plite mașini de gătit, fontârie pentru sobe, 
confecții textile și altele. Luni și luni de zile 
OC.L.-urile n-au vrut să cumpere produse 
<Jo la întreprindere. Fondurile acesteia stă
teau blocate și mărfurile clituri, în magazie. 
Comitetul executiv s-a gîndit atunci să des
chidă un magazin de desfacere. Au cerut 
aprobai e la regiune la secția comercială și. 
cu titlu provizoriu, li s-a acordat (Pînă ce 
va hotărî ministerul, căci tov. Aramă pre
tinde că ministerul, hotărăște dacă să se des
chidă un magazin tntr-un oraș oarecare). 
Oamenii au deschis magazinul șl au avut 
mare succes: în vreo două săptămîni au 
vîndut produse de aproape 40.000 lei Slgni- 
șorenii erau mulțumiți tare; și aveau de ce 
Magazinul era frumos; de servit se servea 
cu grijă, produsele erau de bună calitate, 
prețurile convenabile. Dar lată că ministerul
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nu dă aprobarea I Ce și-o fi zis un birocrat? 
Ce fel de comerț o fi și ăsta ?l Folosește 
populației, folosește economiei locale, aduce 
venit statului ?l Asta nu importă 1 Tov. Aramă 
cînd a primit înștiințarea de la regiune a 
venit să închidă magazinul Tov. Tornea, care 
știa din ce impas a scos magazinul întreprin
derea locală nu șl nu I De aici cearta. Și 
cînd stai și te gîndești ' amîndoi muncesc la 
comitetul executiv ca să pună la dispoziția 
oamenilor muncii bunuri de larg consum cit 
mal multe, Nu știu ce părere o fi avînd des
pre toate astea Ministerul Comerțului Inte
rior Dar ăr fi cazul să aibă o părere și in 
deosebi una despre manifestările de birocra 
tism.

Unitatea nr 1 a coope
rativei de consum Sighi
șoara e o prăvălioară 
cu două încăperi, cu

vreo 8 mese. Servesc patru femei, două cile 
două - in doua schimburi ; una la casă, alta 
la teigliea. Intre altele, vînd srriîntlnă Smin
tind excepțională De la smintîna asta multe 
se trag și multe poți vedea la unitatea nr I. 
Bunăoară: intră o țărancă, se uită In 
vitrine la prăjituri, alege apoi deodată ve
de smintîna „Ce-i aia ? — ■ întreabă
„Smintină". - „Ce smîntînă? la da
numai să văd". Gustă, dă di-n cap mi 
rată. Fata blondă de după tejghea rîde 
„Ei, ce zici ? Nu-i ca a durriitale?" Femeia i 
descumpănită o clipă, apoi găsește argumen. 
tul Da' asta-1 de la stat. Ce?, Eu .am vacile 
statului?" Toată lumea jlmț-rejur rîde. O 
gospodină intră in vorbă „Di 'natale îi mai 
pui șl puțină făină și-o mal bați și cu zărul 
din ea .“ Țăranca e vădit supărată; răspun
de răstit: „Da cel Eu n-am mașină, că nu-e 
nic1 stat nici colectiva" Dă să plece, dar din 
ușă se-ntoarce; se gîndește o clipă, apoi cere: 
„Dă-mi șt mie o sută te grame de smîntînă" 
S-așează la masă și-o mănîncă tacticos Cind 
termină, trage cu degetele pe la colțul gurii 
ș-apoi tare, dar pentru sine: Asta-ți îndul
cește inima.

Rîndu! oamenilor care cumpără se scurteai- 
ză. Serviți repede, își iau cănile ori borca
nele pline și se duc Ajunge în dreptul tej 
ghelei o coroniță cochetă și, după cum 
se ferea'de oameni, se vede tare mofturoasă. 
„O litră, te rog". Fata cate servește-așteaptă. 
„Dar în ce pun. vă rog?" „Cum în ce? In 
hîrtie", ,,ln hîrtie? — face mirată vînzătoa- 
rea — dar nu se poate, are să vă curgă 
pe drum". „Atunci dă-mi un borcan". Sur

ARA
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prinsă de cerere, tata nu-și pierde cumpătul: 
„Dar noi nu vindem borcane, vindem prăjituri, 
smîntînă. brînză de veci",.. Coconița simte 
ironia și pufnește Se duce la casă, cere 
banii înapoi și pleacă trîntind ușa. Cine i-o 
fi fost vinovat ?! Probabil că seara a comen
tat aprig, între alții de-o seamă cu ea, lipsu
rile comerțului nostru de stat și cooperatist.

In sfîrșit o zi senină 
De pe fereastra hotelului 
strălucește in soare țigla 
multicoloră de pe turnul 

cel mane al cetății. Scinteie aurul cifrelor de 
la ceas. Pe cerul albastru, limpede ca-n mai, 
se conturează masivă construcția bisericii 
vechi, cu geamuri jna|te, cii' contraforturi 
puternice, in fața ei, turnul fierarilor, pătrat, 
greoi, cu două rîndu,ri de ocnițe tăiate adîn-c 
în zidul gros. Mai sus, spre Vîrful dealului, 
turnul! cosltorarllor, sve.lt, elegant chiar; par- 
tea de sus, ca o turelă cu crestături de 
metereze. îi dă um aer de campanile sie- 
nez. Lîngă el, umil și amărît, cu înfățișarea 
U-rnii calcan de case cu două etaje, turnul 
bărbierilor ; sus, sus de tot, pe culme, as- 
cunzind vederii zidirea bisericii, școala medie 
cu limba de predare germană .. Despuiat de 
verdeață, dealul cetății pare trist; zidurile 
cenușii — cărora patina le dă atîta poezie 
cînd se ivesc din prospețimea frunzișului — 
au o înfățișare tristă, gmditoare și gravă. 
Poate se vă<l prea multe detalii de bătrj- 
nețe. Îmi amintesc c-am văzut odată ceta
tea Slghișoarei dinspre șesul Abeștiilor. In 
para răsăritului părea, așa de departe, o 
gingașă lucrătură de pe u,n ban vechi de a- 
ramă.

Am urcat în dimineața asta însorită spre 
cetate, prin ulițele înguste, printre casele cu 
ferești miei cu ziduri groase. înăuntrul lor, 
sub bolțile tavanelor, gospodinele-șl vedeau 
de treabă Din geamuri rîdeau vesele, spre 
ulițele vechi de sute de ani, flori de muș
cată Cu toată goliciunea iernii e totuși fru
moasă cetatea Sighișoarel I

La comitetul executiv e 
o ședință Se ține în sala 
cea mare de festivități, în 
sala somptuoasă cu lustre

de cristal, cu bănci tapetate in catifea, cu ștu- 
carie aurita. Sala-i mare. Ce fel de ședință o 
fi ? Era o ședință cu președinții și socotito
rii din gospodăriile colective. Și-n raionul 
Sighișoara nu-i glumă: sînt 25 gospodării 
colective care însumează mai mult de jumă
tate din suprafața arabilă a raionului. Pre- 

Simbătă 
IS ianuarie

Duminică
16 Ianuarie

Luni
17 Ianuarie

ședinții lor au un cuvînt greu de spus. Și a 
nu se uita : printre aceștia e și președintele 
gospodăriei colective din Laslea, om care 
poartă pe piept Ordinul Muncii clasa I.

l-am ascultat cum discutau cu pricepere, 
cu înțelegere politică, cu vocabular de oa
meni care încep să se Instruiască.. Ml-am a- 
mintit de vara lui 1949. cind am fost prima 
dată în Sighișoara. Se înființa atunci la 
Laslea una din -primele cinci gospodării co
lective din țară. Cîte îndoieli, cîtă șovăială, 
cît' sbuci’um. era atunci I Abia au trecut 
cinci ani și iată-i cum vorbesc colectiviștii. 
Ce tnseamnă el pentru ceilalți țărani, apu
nea femela pe care am întîlmt-o zilele tre
cute, cînd vorbea despre smîntînă. .Smîn
tînă de calitate! Asta o dau „colectivele".

A început să gecuiască, 
dar străzile sînt pline 
Pline sînt și localurile. In 
fața cinematografului, dis

cuții Diverse grupuri nu știu ce să aleagă. Am 
aflat apoi că asta-i dilema în fiecare dumi
nică seara cînd e un film bun. Unde să 
mergi? La cinema sau acasă să asculți _,Ra- 
dio-magazin" ? Pare-se că și aici la Sighi
șoara această emisiune și-a făcut mulți ascul
tători entuziaști.

Am căutat de dimineață 
o carte: Istoria orientului 
antic de I. Avdiev. La li
brărie s-au oferit să-mi

procure ediția a ll-a care se tipărește curind. 
Bibi oteca raionului nu o are. Biblioteca 
sfatului așișderea. M-am dus la liceul de 
băieți, la bibliotecă. Stupefiat am aflat că 
nu este. Bibliotecara mi-a spus c-o cunoaște, 
c-au mai cerut-o și alții. De ce n-o are ? O fl 
așa de inutilă? Tare nu cred. Și-ar fi bine 
să existe un astfel de manual și pentru elevi 
și pentru profesori. Nu. de alta, dac dacă au 
loc în rafturi Dilthey, Spengler și alții de-o 
seamă, n-ar sarica și un studiu științific. Nu 
de alta, dar măcar din respect pentru elevii 
care în clasa a V-a invață istoria veche ; ca 
să nu mai vorbim de respectul pentru știință 
și de tradiția învățămîntului din Sighișoara. 
(Prima școală de-alcî care se numea pompos 
„Schola Seminarium Republicae" pare să fi 
fost întemeiată pe la anul 1522),

Azi pesemne a fost o zi proastă. L-am 
văzut, la binecunoscuta unitate nr. 1, oe 
tovarășul președinte al cooperativei, în Ins
pecție. Da pe tovarășul președinte personal. 
Tovarășul Ijac — așa am aflat că-1 cheamă 
— s-a foit printre mese Tîrziu. cînd s-a în
durat să-și scoată șapca din cap, și-a înfun 
dat mîinile în buzunarele scurteicii; a arun
cat de Sus cîteva întrebări — „De ce n aveți 
prăjituri ?“ „Le-am vîndut pe toate", i-a 
răspuns una din vînzătoare ,,De ce n-aveț' 
mai multe?" „Azi am avut 600 Atitea ne a 
dat”. Nemulțumit, omul grav și îndesat a dat

Marți
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din cap, „Trebuie să cereți, să vă bateți". 
Nu i-a mai răspuns nimeni. S-a așezat pe-un 
scaun, a mai stat ce-a mai stat și-a plecat. 
Probabil că rnîine are să consemneze undeva 
că a fost în control. Halal control I Nici un 
cuvînt despre munca celor două fete din 
schimb, care de-abia prididesc singure Asta 
nu-l intereseăzăl Nici un cuvînt despre lip
se bomboanelor. Și mă gîndeam că tare-ar 
fi fost bine să-l întrebe pe el cineva, așa de 
la obraz „Dar bomboane de ce n-aduci, to
varășe președinte ?“ Sigur că ar fi bîiguit un 
răspuns. Ce replică i s-ar fl putut întoarce! 
Chiar vorbele lui: „Trebuie să cereți, 'ova- 
rășe președinte, să vă bateți". Și asta s-ar 
fi potrivit, n-ar fi fost o vorbă goală. Nu 
de altceva, dar tov Ijac e președinte și are 
o muncă de mare răspunderel

Cîțiva oameni mi-au vor
bit despre calitatea piinii. 
Adeau dreptate. De citeva 
zile se vinde la Sighișoara

pîine excepțional de bună. De ce nu s-a vîn
dut și pînă acum ? La sfat am aflat oricina. 
Același lucru îl discutau tovarășul Rusu. 
președintele, tovarășul Cîmpeanu, secretarul, 
și tovarășul Aramă, șeful secției comerciale. 
Explicația pîiiiii de calitate o dădea făina, 
deosebit de bună, sosită, la Sighișoara de la 
Brăila Și comitetul executiv asta cerea sec
ției comerciale- să facă și la Sighișoara, la 
moară, făina de aceeaș: calitate, Să nu mear
gă nici un pas înapoi aprovizionarea Pozi
ție justă, corespunzătoare. Rămîne de văzut 
dacă secția comercială iși va face datoria și 
dacă comitetul executiv va fi destul de per
severent.

care mă întîl-
Ml emiri

| W ianuarie

Toți cu
nesc comentează hotărîrea 
guvernului sovietic. Fiecare 
o face cum îi e firea și în. 

țelegerea Unii spun că energia atomică are să 
schimbe toată fața țării Alții, mai modești, 
visează electrificarea cu energie atomică și 
trecerea la muzeu a turbinelor micuțe cu aripi 
de lemn. Unul, care tocmai pleca spre Bucu- 
reșt , n-a putut să nu comenteze. „Acuș, acuș, 
avem să plecăm atomic. Cit ceri acum legă
tura la telefon cu Bucureștiul, eu am să fiu 
dus șl întors".

Intr-un restaurant, unul mai vesel îl com
pătimea pe Dulles — ,,O fi de-acuma în 
spital. S-o fi rupt ceva în el de ciudă". 
Oamenii rîdeau. La sfatul popular cineva 
mPa spus cu multă pondere. „Știu că sîn- 
tem tari. Trebuie de-ac.um înainte să-l silim 
pe americani să nu ma; facă bombe atomice. 
Atunci are să fie pace pe lume".

Uniunea Sovietică venea pe buzele celor 
ou care-am vorbit cu un soi de respect a-
mesteoat de recunoștință. Respect pentru pu
terea ei mare, pentru generozitatea el fără 
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de seamăn; recunoștință pentru că ne dă 
nouă putere din puterea ei.

Hotărît lucru, energia atomică reprezintă 
o forța nemăsurată; nici nu ne putem da 
astăzi seama de viitoarea înfățișare a vieții 
omului cînd va fi slujit de-astă energie. Dar 
mă gîmiesc : alături de energia atomică ce 
energie stă în poporul nostru1 Ce energie și 
forță stă în oamenii aceștia care se bucură 
din toată inima de comunicatul guvernului 
sovietic I

Miine am să plec și-mi 
pace rău. Imi pare rău că 
mă despart de oamenii pe 
care i-am cunoscut și-mi

pare rău și de cetatea Sighișoarei Am trecut 
pe la sfat ș-apoi am urcat vechile scări de 
lemn acoperite spre vîrful dealului. Sus, in 
grădina cimitirului nu-i nimeni. Țipenie de 
om. Copacii desfrunziți cresc singurătatea și 
pașii care sună pe pămîntul înghețat iac lo
cul și mai pustiu. Aici, in parc, astă toamnă 
pe banca unde mă așez o clipă, am văzut 
doi tineri. Strălucea in acea z. un soare ele 
aur peste grădina îmbătată de culorile toam
nei. îmbrățișarea lor o binecuvînta căderea 
domoală a ffunzejor. Parcă-i văd și-acum. 
Deodată în liniștea adîncă, peste tăcerile 
parcului a vibrat lung, ca o îniiorare, arama 
clopotului din turn. Tinerii au plecat, în o- 
chii lor strălucea lumina cerului Acum nu-l 
nimeni. Pustiu. E iarnă. Jos turnul cosito- 
Mirilor, lîngă mine ruina fostului turn al 
giuvaergiilor, apoi zidurile vechi măcinate de 
vreme. Și peste ele tăcere. Iarnă. De veacuri 
peste cetate au trecut atitea ierni și-atîtea 
toamne! Cîte iubiri, cîtă tristețe, cîtă desnă- 
dejde și ură se vor fi m'stuit în umbra ve
chii zidiri. Prin minte tmi trec versurile bă- 
trînului Horațiu : „Eheu, fugaces Postume, 
Postume în goană fug anii..."

Dar nu-i adevărat. Anii noștri trec altfel. 
Anii noștri poartă cu ei un semn mare. Anii 
noștri vor intra unul cîte unul în istorie. In 
veac, peste numele nostru, va să s-aștearnă 
tăcerea. Dar despre vremea noastră se va 
vorbi desigur Se va spune că a fost vremea 
cînd a-nceput fericirea omului pe pămint. 
Vremea cînd totul, totul pe lumea asta a 
început să slujească omului și vieții lui Și 
se va mai spune c-a fost o vreme mare, cînd 
omul devenit mai puternic avea la îndemînă 
o forță necunoscută pînă atunci. Avea ia în
demînă o putere mare, de el dobîndită, 
care a sporit bucuria vieții oamenilor. Și va 
spune viitorimea că veacul nostru a sporit 
mult moștenirea pe care o primise...

Jos, în oraș, la poalele dealului, trece 
fluerînd. cu nemaipomenită larmă, trenuțul 
care merge la Agnita. Îmi curmă gîndul... 
Are Sighișoara ceva care orieînd, chiar și-n 
pustiul iernii, te cheamă la visare.

VIRGIL DANCIULESCU
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Plenara a 2-a 
a C. C. al U. T. M.
In zilele de 28 și 29 ianuarie a avut loc 

Plenara a 2-a a Comitetului Central al Uni
unii Tineretului Muncitor, cu următoarea or
dine de zi:

1. — Sarcinile organizațiilor U.T.M. în pre. 
gătirea și desfășurarea alegerilor organelor 
conducătoare de U.T.M. și în preschimba
rea documentelor de U.l.M.

2. — Sarcinile Uniunii Tineretului Munci
tor în pregătirea și desfășurarea lucrărilor 
agricole din primăvara și vara anului 1955.

3. — Organizarea unor șantiere naționale 
ale tineretului.

4. — Munca organizațiilor U.T.M. în rîn- 
durile studenților, elevilor și pionierilor.

In urma dezbateplpr, Plenara C.C. al 
U.T.M. a adoptat hotăriri corespunzătoare și 
a aprobat regulamentul organizației pionieri
lor din Republica Populară Rornină.

Plenara a dezbătut de asemenea sarcinile 
ce revin Uniunii Tineretului Muncitor pentru 
aplicarea Hotărîrii C.C. al 4P.M.R. și a Con
siliului de Miniștri al R.P.R. cu privire la 
organizarea școlilor profesionale de ucenici, 
școlilor tehnice și a școlilor tehnice de 
maiștri.

In încheierea lucrărilor sale, Plenara a 
adoptat declarația C C. al U.T.M. în legă
tură cu Apelul către popoarele lumii al Con
siliului Mondial al Păcii (Agerpres)

încheierea lucrărilor consfătuirii 
privind problemele ocrotirii 

sănătăjii muncitorilor textiliști
Duminică s-au încheiat lucrările consfătui

rii pe țară organizată de Societatea științe
lor medicale din R.P.R. și filiala din Arad a 
Societății științelor medicale în colaborare cu 
Academia R.P.R. și Sfatul medical științific al 
Ministerului Sănătății, pentru discutarea pro
blemelor legate de ocrotirea sănătății munci
torilor din industria textilă.

In cadrul consfătuirii au fost prezentate nu
meroase referate printre care : „Problema hi- 
pertiroidismului în mediul industrial" de acad, 
prof. St. Milcu, „Organizarea educației sani
tare în sectorul industriei textile" de dr. D 
Nanu și dr. V. Ivanov, etc.

De asemenea au fost prezentate coreferate 
în legătură cil probleme specifice ale asisten
ței medico-sanitare în întreprinderile textile 
din diferite centre. Referatele au fost urmate 
de discuții.

La încheierea lucrărilor, prof. dr. Marius 
Nasta, membru corespondent a! Academiei 
R.PR a subliniat importanța consfătuirii, 
subliniind necesitatea unei preocupări atente 
din partea medicilor pentru ocrotirea sănă
tății muncitorilor din industria textilă

(Agerpres)

Piesa „Cei din urmă“ de Gorki 
la Teatrul de Stat din Orașui Stalin
De curînd, pe scena Teatrului de Stat din 

Orașul Stalin a fost prezentată în premieră 
piesa „Cei din urmă" de Maxim Gorki

Spectacolul pus în 6cenă de tînărul regi
zor Ion Simionescu s-a bucurat de un fru
mos succes

Pînă acum, la reprezentațiile date cu a- 
ceastă piesă au asistat aproape 5.000 de oa. 
meni ai muncii din Orașul Stalin.

(Agerpres)

Informații
Marți la amiază a părăsit Capitala, înapo- 

indu-se în patrie grupul de oameni ai muncii 
din R. D. Germană, alcătuit din fruntași in 
muncă din căile ferate, poligrafie, metalurgie, 
industria ușoară, construcții, muncitori . sa

nitari, învățători, funcționari și activiști sin
dicali, care, la invitația Consiliului Central 
al Sindicatelor, și-au petrecut concediul de o- 
dihnă în țara noa-stră.

Oaspeții au fost găzduiți la casa de' odihnă 
„7 Noiembrie" din Predeal. De asemenea în 
timpul concediului ei au făcut mai multe vi
zite în regiunea Stalin șl in București.

★
Societatea pentru Răspîndirea Științei și 

Culturii anunță conferința : „Forța covîrși- 
toare a lagărului păcii și democrației" (par
tea 2-a) pe care o va ține general-tocote- 
nent in rezervă Nicolae Cambrea.

Conferința va avea loc joi 3 februarie 
1955 ora 18 în saila Bibliotecii Centrale Uni
versitare — Calea Victoriei nr. 88.

---- -NOTE ȘI COMENTARII
în continuă schimbare

Emurla lusein a intrat in 
rindurile muncitorilor portu
ari din Constanța cițiva ani 
după 1900. Pe atunci era 
tinăr. Pentru „meseria" de 
hamal n-avea nevoie de nici 
o pregătire. Avea nevoie in 
schimb de puteri cu care să 
facă față greutăților. Cores
pondentul voluntar, inginerul 
Costache Bigea, ne scrie că 
timp de peste 40 de ani lu
sein a străbătut fără înceta
re drumul de la depozit la 
hambarele de pe vapoare și 
invers, cărind cu spatele saci 
grei. Munca aceasta ia în
covoiat spatele, girbotnndu-l.

In ultimii ani insă, s-au 
schimbat multe in port Au 
dispărut negustorii care îl 
spoliau, au dispărut caznele 
la care erau supuși munci
torii portuari. Rînd. pe rînd 
schelele au fost înlăturate și 
in locul lor au apărut ma
șini Și. astăzi Emurla lu
sein iși aduce cu drug amin
te de ziua cind în port și-a 
făcut apariția, venind din 
U R S.S. „Macaraua pluti
toare" o adevărată uzină 
care înlocuiește munca a 
sute de oameni. Pe chel a 
apărut tot mai multe maca
rale care ridică greutăți pînă 
la 12—15 tone. Din rinduri
le muncitorilor s-au ridicat 
inovatori care și-au adus 
contribuția la mecanizarea 
muncilor grele. Portul s-a 
lărgit și s-a înfrumusețat... 
Emurla lusein se uită la 
toate aceste șl se gîndește 
la vlrsta lui înaintată. „Cit 
n-aș da să mal fiu odată ti
năr și să muncesc din nou 
în port /“

Acum Emurla lusein are 
57 ani. E pensionar In port 
insă vine mereu. De fiecare

Grăbirea reparațiilor — sarcină principală 

a oamenilor muncii de la safe

Organizarea muncii 
pentru repararea mașinilor agricole

Convorbire cu tov. Pâvel Vârădeu,
directorul S.M.T. Felnac, regiunea Arad

ÎNTREBARE: Cum s-a organizat 
munca la S.M.T.-Felnac pentru repara
rea mașinilor agricole în vederea cam

paniei de primăvară ?
RĂSPUNS Am pornit în primul rîn-d de 

la înlăturarea acelor lipsuri care ne-au stin- 
jenit munca in anii trecuți. Așa de pildă, în 
timp ce în alți ani așteptam pînă cind so
seau toate mașinile de la ci rap și numai 
după aceea începeam reparațiile, anul acesta 
munca de revizuire și reparare a tractoare 
lor și mașinilor a început in stațiunea noaș 
tră încă din toamnă. La începutul lunii 
noiembrie, cî«td toate mașinile fuseseră aduse 
în stațiune, s-a ținut o ședință de producție 
cu tot colectivul in care ani discutat despre 
importanța pregătirii mașinilor, despre mij
loacele de care dispunem și despre piesele pe 
care trebuie să le procurăm și s-a întocmit 
un plan concret de acțiune. Atunci s-a luat 
și hotărîrea de a folosi metoda de reparații 
pe ansamble. Acest lucru a făcut ca întreg 
colectivul să fie antrenat în munca de repa
rații și fiecare să fie interesat să execute lu-' 
crări de bună calitate. Aceasta a dus și ia 
întărirea disciplinei în muncă. Acum rezul
tatele se pot vedea. Ne angajasem la început 
să terminăm reparațiile pînă la 15 februarie. 
Rezultatele obținute pînă acum ne îndreptă
țesc să credem că vom depăși angajamentul 
cu cel puțin 10 zile. Pînă la 24 ianuarie s-a 
reparat 67,40 la sută din numărul tractoare
lor, 45 la sută pluguri de tractoare, 92 la 
sută semănători, 33 la sută cultivatoare și 
peste plan șase batoze, 42 grape, 5 seceră- 
tori-legători, 4 discuitoare și altele.

ÎNTREBARE: Care au fost princi
palii factori care au determinat succe
sele obținute ?

RĂSPUNS : Aci s-ar putea spune multe. In 
primul rînd realizările noastre se datoresc 
întrecerii socialiste care a constituit un sti
mulent.

Un alt factor care a contribuit la obține
rea unor rezultate frumoase a fost și orga
nizarea muncii după metoda Bugacev, lucru 
ce a dus la mobiFzarea oamenilor, le-a ușu
rat eforturile și le-a dat posibilitatea să gră
bească ritmul reparațiilor.

Centre de reparat unelte agricole fără activitate
PITEȘTI (de la corespondentul nostru) — 

Din situația existentă la secția agricolă 
raională Vedea, regiunea Pitești, rezultă că 
în satele și comunele raionului, țăranii mun. 
citori cu gospodă'ii individuale nu și-au re- 
parat decît în proporție de 36 la sulă plugu
rile și abia în proporție de 30 la sută prăși- 
toarele și vînturălorile Această rămînere in 
urmă în ceea ce privește repararea inventa
rului agricol se datoreșle în primul rînd 
funcționării defectuoase a centrelor de repa
rat uneltele agricole. Deși cu mult timp în 
urmă s-a stabilit ca în satele comunei Alu. 
nișu să se organizeze șase centre de reparat 
unelte, această măsură a rămas doar pe hîr- 
tie. Nici pînă acum aceste centre nu și-au 
început activitatea. Aceeași situație o găsim

Consfătuiri cu fruntașii recoltelor bogate 
în regiunea Bacău

BACAU (de la corespondentul nostru). In 
ziua de 30 ianuarie a avut loc în sala Teatru
lui de Stat din orașul Bacău consfătuirea 
fruntașilor recoltelor bogate din regiunea 
Bacău.

Au vorbit despre metodele lor de 
muncă țăranul muncitor Ion V. Mo- 
canu din comuna Șerbești, raionul .Bacău, 
fruntaș în cultura sfeclei de zahăr, Vasile Ve- 
cioru, președintele gospodăriei agricole colec
tive din comuna Romîni raionul Buhuși, co
lectivistul Ion Gherasim din Țibucanl, bătrî- 
nul țăran muncitor Mișca Lucaci Gheorghe 
din comuna Gîrleni, raionul Buhuși, și mulți 
alții.

dată îl intîmpină noi reali
zări de care se bucură.

In adevăr, multe s-au 
schimbat și se vor mai 
schimba încă, pentru ca 
munca oamenilor să devină 
tot mai omenească.

Ocupat de „noi“
In ultima vreme s-a înce

tățenit în rîndul teatrelor 
noastre de stat bunul obicei 
de a organiza turnee In țară. 
Aceste turnee dau oamenilor 
muncii posibilitatea de a ve
dea un număr mai mare de 
piese decit le-ar putea oferi 
colectivul local, iar pentru 
artiști și regizori constituie 
un prilej de emulație artis
tică și un bun schimb de ex
periență.

Unul dintre aceste turnee 
organizat In ultima vreme 
este turneul Teatrului de 
Stat din Pitești cu piesa 
„Școala femeilor", care se a- 
flă în prezent pe parcursul 
său în diferite orașe ale ță
rii conform aprobării Mi
nisterului Culturii. Cum era 
și firesc turneul Teatrului de 
Stat din Pitești este primit 
pretutindeni cu bucurie de 
spectatori și cu căldură to
vărășească de colectivele tea
trelor de stat din localitățile 
respective. Așa. de pildă, ca 
răspuns la înștiințarea Mi
nisterului Culturii că turneul 
Teatrului de Stat din Pi
tești îi va vizita și că so
licită în acest scop sala. Tea
trul de Stat în limba ma
ghiară din orașul Sf. Gheor
ghe a răspuns următoarele :

„La adresa nr. 20044 a 
Ministerului Culturii vă a- 
ducem la cunoștință că sîn
tem de aoord cu cedarea să
lii în ziua de 14 februarie 
1955 pentru spectacolul cu

piesa „Școala femeilor" și vă 
așteptăm cu drag Trimiteți 
delegatul dv. pentru organi
zare".

Asemenea răspunsuri au 
fost primite de pretutindeni 
aproape, afară de Teatrul de 
Stat din Arad, de la care, 
în aceeași zi cu răspunsul 
Teatrului de Stat în limba 
maghiară din Sf. Gheorghe, 
a fost primit următorul răs
puns :

„La adresa Ministerului 
Culturii nr. 20044/1955 vă 
comunicăm că nu vă putem 
ceda sala teatrului nostru pe 
ziua de 1 februarie 1955 de
oarece este OCUPATA DE 
NOI".

In Capitală și în multe 
alte orașe ale țării, nu oda
tă teatrele locale iși suspen
dă spectacolele spre a face 
loc spectacolelor unor colec
tive venite în turneu Dar la 
Arad dacă sala este ocupa
tă de „NOI", nu mai există 
nici o posibilitate de apel 
Deoarece în cadrul colecti
vului teatral de la Arad, a- 
cest „NOI" este probabil 
mai presus de orice atitudine 
tovărășească față de un alt 
colectiv teatral care a în
treprins munca — șl așa 
foarte grea — a unui turneu 
prin țară.

Medicină 
sau vrăjitorie ?

Faptul ce urmează a fi re
latat este deosebit de ciudat. 
El ne-a fost adus la cuno.ș 
tință printr-o scrisoare primi
tă la redacție din partea 
unor corespondenți voluntari

Este vorba despre unele 
practici stranii, neobișnuite 
care se folosesc în mod /. - 
maneni la secția chirurgica

întrecerea socialistă a constituit pentru 
toți tractoriștii și mecanicii stațiunii, un sti
mulent. Ei au pornit, încă de Ia început, cu 
hotărîre la treabă. Fiecare era îndemnat de 
gîndul cum poate lucra mai bine ca să facă 
lucrări de bună calitate și să cîștige un loc 
de cinste în cadrul întrecerii socialiste. Mul
te brigăzi care au organizat mai bine muri 
ca au reușit să termine reparațiile. Astfel, 
brigada nr. 6 condusă de Anton Bosilcov. 
brigada nr. 7 condusă de loan Lebanov, bri
gada nr. 8 condusă de Marin Nagea și bri
gada nr. 3 condusă de Gheorghe Antal au 
terminat reparațiile încă de la 18 ianuarie.

/«lunca mecanizatorilor a fost sprijinită și 
de unele măsuri organizatorice luate de con
ducerea stațiunii. Saptămînal, sau la două 
săptămîni, no; obișnuim să ținem ședințe de 
producție, discutăm despre greutățile întimpi- 
nate și chibzuim cum să le rezolvăm.

Prin discuțiile purtate la asemenea ședin
țe ne-am dat seama că nu vom putea obți
ne rezultate bune dacă vom aștepta ca totul 
să ne vină de la centru. Am căutat astfel 
ca o serie de probleme să le rezolvăm cu 
mijloace proprii. Și cum cea mai arzătoare 
era aceea a pieselor de schimb, am analizat 
posibilitățile noastre și am văzut că o serie 
de asemenea piese se pot confecționa sau re
condiționa Ia noi în stațiune. Lucrul acesta 
s-a și realizat. Astfel strungarii loan Szanto 
și Gheorghe Mirici au confecționat peste 
10.000 de diferite șuruburi și alte piese de 
schimb. Tot în atelierele stațiunii și cu mij
loace locale s-au făcut patru axe pentru se
mănători, 20 robinete pentru rezervoare de 
benzină și motorină, peste 2000 bucăți nituri 
și altele.

E drept că mai există încă unele greutăți 
și lipsuri în ceea ce privește procurarea unor 
piese de schimb mai importante care ne so
sesc prin baza de aprovizionare din Timi
șoara dar acestea pot fi înlăturate printr-o 
preocupare permanentă și sîntem siguri că 
le vom birui.

Muncind și de acum încolo în același ritm, 
sîntenr.hotărîți să terminăm înainte de ter
men lucrările de repararea mașinilor pentru 
a contribui la succesul muncilor agricole de 
primăvară.

și în comunele Poboru, Spinery, Făgețelu, 
Leleasca, Richițele, etc., unde centrele de re
parat unelte funcționează în condiții proaste. 
Este adevărat că paralel cu lipsa de preocu
pare a staturilor populare comunale din raio
nul Vedea există o delăsare și în munca con
ducerii U.R.C.C care nu a luat măsurile co
respunzătoare pentru aprovizionarea per
manentă a unităților sătești cu fiare de plug, 
șrne, prese de schimb pentru inventarul a- 
gricol și îndeosebi cărbuni.

Revine comitetului executiv al sfatului 
popular comunal Vedea sarcina de a lua ime
diat măsuri care să ducă la îmbunătățirea 
activității centrelor de reparat uneltele agri
cole.

După încheierea discuțiilor, consfătuirea a 
adoptat în unanimitate o chemare adresată 
tuturor țăranilor muncitori, muncitorilor agri
coli și tehnicienilor din regiunea Bacău să 
lupte pentru realizarea unor recolte medii de 
cel puțin 2.000 kg. porumb, 1.500 kg. grîu, 
1.100 kg. floarea soarelui, 14.000 kg. cartofi 
și 17.000 kg. sfeclă de zahăr de pe fiecare ha.

In cadrul consfătuirii au fost înmînate și 
insigne de fruntași în agricultură la 80 de 
fruntași și 300 diplome de onoare celor oare 
au obținut producțiile cele mai mari.

lă a spitalului din comuna 
Racoviță, raionul Pitești, 
Partea cea mai curioasă este 
că cel care le pune în apli
care este însuși medicul pri
mar al secției chirurgicale, 
d-rul Iosif Dumitrescu. Deși 
ca medic este bine pregătit 
iar operațiile care le face 
sînt reușite, d-rul Iosif Du
mitrescu după efectuarea o- 
perației nu mai merge pe li
nia tratamentului medical, 
științific. Ci din contră el 
recomandă o serie de leacuri 
băbești, incompatibile cu 
știința medicală. Din a- 
cestea nu lipsesc nici chiar 
descintecele. Procedeele pe 
care le recomandă d-rul Du
mitrescu urmăresc ca vinde
carea bolnavilor să se facă 

pe cale empirică ignorind 
tratamentele medicale pro

priu zise
Această împletire dintre 

știință și superstiție practi
cată de d-rul Dumitrescu de
vine un fapt de neînțeles, cu 
totul și cu totul anormal.

Dacă oamenii au încredere 
în el numai în perioada efec
tuării operației propriu zise, 
această încredere se trans
formă în îngrijorare de înda
tă ce este vorba despre apli
carea tratamentului post-ope- 
ratoriu; și pe bună dreptate. 
Bolnavul nu mai poate fi 
sigu de vindecarea sa de
viind.

Corespondenții voluntari, 
care ne-au adus la cunoștin
ță acest caz iși exprimă ne
dumerirea de cele ce se în- 
tîmplă la spitalul din comu
na Racoviță.

Ar fl de dorit ca secția sa
nitară a sfatului popular re
gional Pitești să se ocupe 
de această problemă și să-i 
găsească deslegarea cuveni
tă.

Poporul francez 
iși intensifică lupta împotriva 

renașterii militarismului german
PARIS 1 (Agerpres). — Lupta poporului 

francez împotriva remilițarizării Germaniei 
occidentale ia proporții pe măsură ce se a- 
propie ziua de 8 februarie, cind urmează să 
înceapă în Consiliul Republicii (senatul fran
cez) dezbaterile asupra ratificării acorduri
lor de la Paris.

Mișcarea pentru pace din Franța a hotă- 
rît astfel ca ziua de 6 februarie să fie consi
derată în întreaga Franță zi națională de 
acțiune împotriva renașterii militarismului 
german. Intr-un apel adresat poporului fran
cez în numele președinției mișcării pentru 
pace, doamna Yve-s Farge, soția cunoscutului 
luptător pentru pace francez, scrie „Dezba
terile asupra ratificării acordurilor de la 
Paris de către Consiliul Republicii fiind fixate 
pentru cea de a două săptămînă a lunii fe
bruarie. este absolut necesar ca acum să se 
exprime, odată mai mult și cu toată hotărî
rea voința țării.

In aceste zile și în zilele următoare, popu
lația să facă cunoscută primarilor și consi
lierilor municipali voința sa de a se împo
trivi acordurilor de la Londra $1 Paris... Popu
lația țarii să ceara autorităților municipale 
să-i servească drept interpret pe lingă sena
torii ca«re vor trebui să se pronunțe în cu- 
rind".

In toate departamentele Franței continuă 
de altfel să se desfășoare acțiunile de protest 
ale păturilor cele mai largi ale populației. 
Toți cei 587 de primari ai localităților din 
departamentul Dordogne au primit scrisori 
din partea consilierilor generali și a autori
tăților comunale, în care li se cere să ac
ționeze pe lingă senatori pentru a face cunos
cută amploarea mișcării de mase împotriva 
ratificării acordurilor de la Pari6.

Scrisoarea adresată 
de Schmidt-Wittmack 

președintelui Bundestagului de la Bonn
BERLIN 1 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite : Deputatul în Bundestag, Schmidt- 
Wittmack, care a trecut în R. D. Germană, a 
adresat președintelui Bundestagului, Gers- 
tenmaier, o scrisoare în legătură cu cea de 
a doua citire <a acordurilor de la Paris în Bun
destag care va avea loc curînd.

In scrisoarea sa, Schmidt-Wittmack atrage 
atenția asupra consecințelor nefaste pe care 
le-ar avea pentru poporul german ratificarea 
și traducerea in fapt a acordurilor militare 
de la Paris. El subliniază caracterul antina
țional a| politicii duse de Adenauer, care 
împiedică realizarea înțelegerii reciproce în 
scopul unificării pașnice a Germaniei. In a- 
ceastă ordine de idei, Schmidt-Wittmack re
levă ultimele propuneri sovietice în problema 
germană și subliniază că ele deschid mari 
■posibilități pentru reunificarea pașnică a Ger
maniei, prin ținerea de alegeri libere în în
treaga Germanie. Schmidt-Wittmack declară 
că avînd în vedere discutarea acordurilor de 
la Paris în a doua lectură, Bundestagul tre
buie să adopte o hotărîre care să însemne a- 
legerea între înarmare sau unificare.

Dumneavoastră, domnule președinte al Bun
destagului, scrie el, aveți mari posibilități 
de a deschide calea spre reunificarea pașnică 
în condiții de libertate. Faceți uz de înalta 
Dumneavoastră funcție pentru ca Bundesta
gul să facă din problema unificării Germa
niei și din cererea de a se ține tratative cva- 
dripartite sarcina sa primordială, spre a în
lătura obstacolele care stau în calea unifi
cării Germaniei.

LECȚIA STALINGRADULUI
înainte de război, străinilor care îl vizitau. 

Stalingradul li se părea ciudat: „Un oraș 
îngust care se întinde 60 km. de-aiungul 
unui fluviu..",

Cei care au vizitat Stalingradul, îndată 
după război vorbeau cutremurîndu-se: „60 
de km, de ruine 1“

Cel care vizitează astăzi Stalingradul re
născut mîndru, în numai cîțiva ani, din 
propria-i cenușă, trec printre casele de o al
beață strălucitoare, vizitează casele pionieri
lor și grădinițe proaspete, străbat impună
toarea Stradă a Păcii, exclamă cu admi
rație : „Stalingradul e un oraș minunat".

Mulți n-au «înțeles nici azi „minunea de 
la Stalingrad". De-a lungul istoriei multe o- 
rașe au fost apărate cu îndîrjire, dar nici 
unul ca Stalingradul In focul marilor bătălii, 
multe orașe au fost rase de pe fața pămin- 
tului, dar ca Stalingradul niciunul. De-alun- 
gul anilor multe orașe au simbolizat abnega- 
ția și jertfirea de sine a soldatului, vitejia 
și eroismul poporului, dar ca Stalingradul, 
niciunul.

Cind acum 12 ani la Stalingrad oamenii 
mai luptau penfru fiecare morman de cără
mizi undeva, în adăposturi, se făureau pla
nurile noului oraș. Oamenii au luptat cu 
hotărîrea nezdruncinată de a învinge și ei 
au învins. Ei au îndurat geruri de neînchi
puit. au folosit drept adăpost orice urmă de 
zid, au luptat scrîșnind din dinți. După răz
boi un scriitor și-a închinat una din cărți 
Stalingradului. El a intitulat-o sugestiv 
„Zile și nopți". Era greu la Stalingrad 
să faci deosebire între zi și noapte. Patria 
sovietică era în primejdie si oamenii o apă
rau, aci la Stalingrad, din toate puterile lor 
Era ca și cum în vechiul oraș de pe Volga, 
care mai salvase odată în 1918 țara sovie
telor, s-ar fi adunat toată mînia clocotitoare, 
toată ura sfîntă împo
triva cotropitorilor fas
ciști, tot dorul de viață 
și de libertate al oa
menilor. Hitler ajun
sese de rîsul întregii 
lumi. El amina și lun
gea mereu presupusa 
dată a căderii Stalin
gradului. Cramponat 
pe ruinele orașului el 
știa că mizează o car
te mare, simțea că aici 
e începutul sfîrșitului 
său. Faima eroilor de 
la Stalingrad a stră
bătut iute întreaga Eu
ropă, ea a trecut toate 
fronturile, a pătruns în 
toate tranșeele, în 
toate inimile care bă- 
teau și luptau pentru 
libertate. Stalingradul 
a însuflețit la luptă
pe partizanii ucraineni 
și francezi, pe rezis-
tenții italieni și cei
belgieni, pe patrioții 
bulgari și pe cei greci.
Stalingradul l-a ajutat

Declarația guvernului R. P. Polone 
cu privire ia reglementarea pașnică a problemei germane

VARȘOVIA 1 (Agerpres). — P.A.P. trans
mite : Guvernul Republicii Populare Polone 
a dat publicității o declarație cu privire la 
reglementarea pașnică a problemei germane. 
In declarație se spune printre altele;

Declarația guvernului U.R.S.S. din 15 ianu
arie 1955 în problema germană și decretul 
Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. din 
25 ianuarie 1955 cu privire la încetarea stă
rii de război între U.R.S.S. și Germania cre
ează noi posibilități pentru realizarea unui 
acord asupra problemei germane, care este 
principala problemă politică în Europa, și 
pentru normalizarea relațiilor europene. A- 
cest acord ar ține seama în modul cuvenit 
atît de interesele vitale ale poporului german 
cit și de securitatea altor popoare europene. 
Guvernul Republicii Populare Polone sprijină 
cu căldură această inițiativă,

Atît din punctul de vedere al vecinătății 
imediate cu Germania, cît și din punctul de 
vedere al experienței sale istorice de multe 
veacuri, Polonia este vital interesată în li
chidarea surselor războaielor de cotropire, al 
căror inspirator și organizator a fost mili
tarismul german, și în stabilirea relațiilor de 
prietenie cu poporul german vecin. Relațiile

„Sîntem împotriva oricărui serviciu militar sub drapele străine** 
Declarația unui grup de ofițeri ai fostei armate germane

BERLIN 1 (Agerpres). — A.D.N. trans
mite : Din inițiativa unui grup de ofițeri ai 
fostei armate germane care locuiesc în Ger
mania occidentală, generalul feld-mareșal ai 
fostei armate germane Paulus, a convocat 
la 29 și 30 ianuarie la Berlin o conferință la 
care au participat 87 de generali și ofițeri 
din întreaga Germanie și aparținînd tuturor 
armelor.

Conferința a fost prezidată pe rînd de re
prezentanți din cele două părți ale Germa
niei. La conferință a fost adoptată o decla
rație în care se spune printre altele:

„Poporul german se află în fața unei ho-

Substratul încercărilor lui Adenauer de a urgenta 
ratificarea acordurilor de la Paris

BONN 1 (Agerpres). — Agenția de presă 
americană United Press anunță că cancelarul 
Konrad Adenauer a hotărît să preia perso

nal conducerea campaniei pentru urgentarea 
ratificării acordurilor de la Paris in vederea 
înarmării Germaniei occidentale. Acest fapt 
se explică prin dorința cancelarului de a con
tracara puternica mișcare de împotrivire 
populară și pentru a înăbuși divergențele care 
macină coaliția guvernamentală. In cadrul a- 
cestei acțiuni, cancelarul Adenauer a silit 
partidele de coaliție să accepte ca a 3-a ci
tire în Bundestag a acordurilor de la Paris, 
care trebuia să aibe loc in martie, să fio 
efectuată imediat după a doua citire care, 
după cum se știe a fost fixată pentru 24 și 
25 februarie. Intr-adevăr în afară de opoziția 
social-democrată pînă și în sinul partide
lor coaliției de la Bonn ultimele propuneri 
sovietice cu privire la convocarea imediată 
a unei conferințe a celor patru mari puteri și 
ținerea de alegeri libere pe întreaga Germa

nie sub controlul internațional, precum și de
cretul Prezidiului Sovietului Suprem al 
U.R.S.S. privitor Ia încetarea stării de război 
oț^. Germania fac obiectul unor discuții a- 
prin6e.

pe locuitorii din Coventry să suporte cu ini
ma mai dîrză bombardamentele hitleriste, pe 
ostatecii norvegieni să primească cu fruntea 
sus gloanțele fasciste, pe partizanii iugoslavi 
să lovească cu sete în cotropitori. Oamenii 
știau că de la Stalingrad va veni victoria, 
așa cum știau că soarele răsare de la răsărit.

Europa subjugată de fascism avea nevoie 
de o rază de speranță, de lumină. Incercuind 
și zdrobind armata nazistă de pe malul Vol- 
găi, Rusia, Stalingradul le-o dădeau cele 
dinții, in acel început de februarie al anului 
1943. Popoarele nu vor uita niciodată a- 
ceasta I

Cine vizitează Stalingradul, poate vedea 
in unul din muzee o sabie de aur Sabia a 
fost trimisă de regele George al VI-lea al 
Angliei drept omagiu pentru cei care apă- 
rînd Volga, au apărat în același timp și Ta- 
mîsa. După război, una din piețele Parisului 
a căpătat numele de Stalingrad. Francezii 
au cinstit astfel pe cei care lovind din plin 
în mașina de război germană, au readus 
zîmbetul pe buzele parizienilor..

Acum 12 ani, Jntr-o noapte sticloasă de 
iarnă după nesfîrșite zile și nopți de vacarm, 
peste Stalingrad s-a așternut o liniște adîncă. 
A fost liniștea prevestitoare a nopților din 
mai 1945, cind milioane de oameni zdrobiți 
de eforturi, au răsuflat ușurați; Berlinul ca
pitulase, pacea în Europa nu mai era un vis 
ci o realitate. Alături de toate orașele înse
tate de pace, Moscova, Leningradul, Stalin
gradul, toți oamenii sovietici culegeau fruc
tele victoriei.

La începutul războiului, Hitler s-a lăudat 
că va coloniza pe nemți dincolo de Volga, 
dar a sfîrșit prin a-i asasina dînd drumul 
apelor Spreei în subteranele Berlinului. A- 
lergînd înfrigurat după „spațiu vital" milita
rismul german n-a căpătat decît locuri pen
tru morminte în stepele ruse Nu există om 
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Stalingrad ; Piața eroilor căzuți pentru patrie.

țării noastre cu Republica Democrată Ger
mană, bazate pe recunoașterea frontierei exi
stente stabilite pe Oder-Neisse, constituie o 
dovadă grăitoare a faptului că colaborarea 
prietenească între Polonia și Germania co- 
respunde intereselor ambelor popoare.

Din partea ei, Republica Populară Polonă 
dorește să contribuie la stabilizarea pașnică a 
relațiilor in Europa și la normalizarea relații
lor sale cu Germania. Călăuzindu-se după 
acest principiu, guvernul Republicii Populara 
Polone a prezentat Consiliului de Stat al 
Republicii Populare Polone o propunere cu 
privire la încetarea stării de război între Po
lonia și Germania.

Astfel, 6e vor întări și mai mult relațiile de 
prietenie cu Republica Democrată Germană. 
Salutînd principiile colaborării pașnice in
tre popoare. Polonia consideră de asemenea 
posibilă normalizarea relațiilor sale cu Re
publica Federală Germană.

Guvernul Republicii Populare Polone își 
îndreaptă necontenit eforturile spre rezolva
rea problemei germane pe calea unificării 
pașnice a Germaniei pe baze democratice, 
precum și a unui tratat de pace echitabil, care 
să creeze condițiile unei coexistențe pașnice 
a statului german suveran cu alte țări, 

tărîri grave. Chestiunea se pune astfel: a 
fi sau a nu fl. Acordurile de la Paris repre
zintă un pericol mortal pentru unitatea și 
existența țării noastre. In acest moment 
grav foștii generali și ofițeri sosiți la Ber
lin — capitala Germaniei — din toate păr
țile patriei lor își ridică glasul și adresează 
tuturor foștilor ostași și în același timp în
tregului popor german următorul apel: Sîn
tem împotriva oricărui serviciu militar sub 
drapele străine.

Unificarea Germaniei este prime șl prin
cipala revendicare a tuturor germenilor".

I BERLIN 1 (Agerpres). — Ziarele vest-ber- 
lineze au publicat scrisoarea de răspuns adre
sată de Adenauer liderului social-democra- 
ților vest-germani, ©llenhauer, în problema 
propunerilor sovietice referitoare la reunifi
carea Germaniei.

In privința conținutului, scrisoarea nu pre
zintă nimic nou. Fiind nevoit să dea un răs
puns scrisorii deschise a partidului social
democrat, Adenauer susține din nou că trata
tivele între cele patru puteri, inclusiv U.R.S.S. 
cu privire la unificarea Germaniei pot fi duse 
„cu același succes atît înainte cit și după" 
ratificarea acordurilor de la Paris, deși din 
declarațiile oficiale ale U.R.S.S. reiese în 
modul cel mai limpede că militarizarea Ger
maniei occidentale și includerea ei în blocuri 
militare de tipul Uniunii atlanticului de 

nor-d sau Uniunii Europei occidentale ar face 
lipsite de sens și imposibile tratative în pro
blema unificării Germaniei.

In cele din urmă, Adenauer declară că pu
terile occidentale vor accepta „unificarea" 
Germaniei numai cu condiția ratificării în 

prealabil a acordurilor de la Paris. Adenauer 
înțelege, după cum se vede, prin „reunifica
rea" Germaniei, „anexarea" forțată a Repu
blicii Democrate Germane la Germania occi
dentală.

în toată firea în Europa care să nu știe asta. 
Memoria popoarelor e o forță uriașă. Ea a 
înălțat nu odată în istorie bariere de netre
cut. Luptînd la Stalingrad, în Marele Război 
pentru Apărarea Patriei, oamenii sovietici 
și-au adus aminte de Țarițîn, de intervenția 
celor 14 state. Luptînd azi împotriva milita
rismului german revanșard pentru ca un nou 
război în Europa și în lume să nu mai fie 
cu putință, milioane de oameni din întreaga 
Europă dau dovadă de o memorie bună. 
Pilda Stalingradului e mereu vie. Din nume
roase țări ale Europei, vin oameni să vizi
teze Uniunea Sovietică. La înapoiere ei sînt 
întrebați : „Ați fost pe Volga ? Ați văzut 
Stalingradul ?“. Da, numeroși oameni văd 
Stalingradul, monumentele eroilor, trofeele 
cucerite de la dușmani, oamenii plini de via
ță care au refăcut totul. Stalingradul pri
mește cu bucurie pe prieteni. El nu vrea 
război. Oamenii săi vorbesc cu ură de cei 
ce visează noi aventuri militariste.

Nu de mult Stalingradul a primit pe solii 
orașului englez Coventry. Orașul erou rus a 
lansat împreună cu orașul martir englez un 
mesaj către toți cei în care bate o inimă 
omenească: să obținem interzicerea armei 
atomice, să nu lăsăm ca orașele noastre să 
fie din nou distruse de război!

Un călător vorbind despre albeața strălu
citoare a Stalingradului a spus : „E ca un 
steag de pace pe Volga". Vorbind despre 
forma sa, am putea adăuga: dar și ca o 
sabie gata să apere...

Istoria ultimelor decenii a arătat că nu e- 
xistă forță în stare să înfrîngă pe cei care 
luptă pentru o cauză dreaptă. Nesocotind 
victoria, noii pretendenți la dominația mondia
lă, cred a fi descoperit piatra fiîosofală a 
victoriei — bomba atomică. Ei spun : vom 
distruge totul înainte ca cineva să ne 

poată riposta. Dar răz
boiul modern nu e al
chimie, în vremea 
noastră șarlatanii nu 
au viitor. Războiul a 
ucis mulți oameni dar 
el a trezit și multe 
conștiințe. Oamenii au 
văzut că pe Volga la 
Stalingrad s-au înecat 
multe planuri. Aceasta 
le-a dat în anii grei 
încredere în luptă, a- 
ceasta le dă și acum 
încredere în viitor.

Nu uitați Stalingra
dul — țși spun oamenii 
între ei. Acolo e un 
popor viteaz fn care 
putem să ne punem 
întreaga nădejde I

Nu uitați Stalingra
dul — le spun oamenii 
ațîțătorilor Ia război. 
E acolo un muzeu cu 
trofee de la cotropito
rii înfrînți; se mai 
poate face loc și pen
tru altele...
RADU ȚIULESCU
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Hotărîrea Uniunii Sovietice de a lupta 
pentru salvarea păcii

Ziarele au publicat ieri interviul acordat 
de V. M. Molotov, ministrul Afacerilor Ex
terne al U.R.S.S., celor doi ziarifti ameri
cani care vizitează Uniunea Sovietică, W. 
R. Hearst și Kingsbury Smith.

Interviul acordat de V. M. Molotov se re
feră la principalele probleme privind situa
ția internațională actuală. Cei doi gazetari 
americani și-au axat întrebările lor in spe
cial în legătură cu situația care s-a creat 
în regiunea insulei Taivan. Un alt grup de 
întrebări au fost puse cu privire la proble
mele europene și la cauzele încordării exis
tente in relațiile dintre U.R.S.S. și S.U.A. 
întrebările care au fost puse de cei doi ga
zetari americani reflectă intr-o mare măsură 
poziția oficială a guvernului Statelor Unite 
față de problemele discutate. Aceasta reiese, 
atît din încercările de a justifica unele ac
țiuni întreprinse de guvernul S.U.A. cit și 
de a apăra poziția adoptată de acesta în 
unele probleme privind ansamblul situației 
internaționale.

Primele probleme abordate au fost cele 
privitoare la situația creată în Extremul O- 
rient ca urmare a agresiunii americane Îm
potriva R.P. Chineze.

Răspumzînd unei întrebări puse de Hearst 
în acest sens, V. M. Molotov a atras aten
ția asupra primejdiei care s-a născut în 
urma actului de agresiune pus la cale de 
către Statele Unite și care are putern'ce 
repercusiuni negative asupra întregii situații 
internaționale. V. M. Molotov a arătat că 
„după părerea sa răspunderea pentru acea
sta revine Statelor Unite ca urmare a fap
tului că ele se amestecă în treburile interne 
ale Chinei".

După cum se știe prea bine încercările de 
imixtiune ale S.U.A. în afacerile interne ale 
Chinei nu sînt de dată recentă. In cazul de 
față ca șl în alte situații similare guver
nanții americani au încercat să just.fice 
aceste acțiuni prin pretinsa dorință de pace 
a Statelor Unite. Cercurile guvernante ame
ricane se străduiesc în fel și chip să 
convingă lumea că trimiterea trupelor 
lor în apele Taivanului nu ar repre
zenta un element de agresiune cl o ac
țiune menită să apere și să consolideze pacea 
în acea regiune. Simbriașii Wall-Street-ului 
se fac de asemenea luntre șl punte să demon
streze că Statele Unite nu fac altceva decît 
să-și apere securitatea... în insula Taivan ! 
In mesajul său adresat Congresului S.U.A., 
președintele Eisenhower a ajuns pină acolo 
ineît a declarat : „Estjț evident că situația 
existentă și cea care se dezvoltă constituie 
un pericol serios pentru securitatea țării 
noastre". Amiralul Radford a mers mai de
parte și a afirmat că „lanțul de insule care 
cuprind Taivanul este de importanță vitală 
pentru securitatea Statelor Unite". Referin- 
du-se la mesajul agresiv al președintelui Ei
senhower și la rezoluția care a fost adop
tată de Congresul S.U.A. în legătură cu a- 
ceasta, agenția americană „United Press" 
semnala că „un membru al comisiei pentru 
afacerile externe al Camerei Reprezentanți
lor a declarat că guvernul interpretează re
zoluția ca însemnînd că forțele americane 
pot ataca bazele aeriene de pe continentul 
chinez". Tot in același sens comentează me
sajul prezidențial și agenția „Associated

Lucrările Consltiuhii de Securitate în problema agresiunii S. U. A. 
in zona Taivanului

NEW YORK I (Agerpres). — TASS 
transmite: La 31 ianuarie, orele 19 (ora 
Moscovei) s-a deschis 1a sediul O.N.U. șe
dința Consiliului de Securitate.

După cum s-a mai anunțat, delegația 
U.R.S.S. e supus examinării Consiliului ches
tiunea acțiunilor agresive ale Statelor Unite 
ale Americii împotriva Republicii Populare 
Chineze în regiunea Taivanului și a altor 
insule chineze și a prezentat un proiect de 
rezoluție corespunzător. Acest proiect de re
zoluție propune Consiliului de Securitate să 
condamne acțiunile agresive ale S.U.A. în
treprinse Împotriva Republicii Populare 
Chineze.

Delegația Noii Zee’iande. sprijinită de re
prezentanții S.U.A. și Angliei, a supus spre 
examinare Consiliului de Securitate chesti

unea situației în strimtoarea Taivan.
Imediat după ce președintele Munro a des

chis ședința, reprezentantul U.R.S.S., A. A. 
Sobolev, cerînd cuvîntul la ordinea de zi, a 
declarat că delegația sovietică nu recunoaște 
împuternicirile reprezentantului clicii gomln- 
daniste șl cere Consiliului de Securitate să

★
NEW YORK 1 (Agerpres). — TASS trans

mite: In ședința din după amiaza zilei de 
31 ianuarie Consiliul de Securitate a con
tinuat discutarea ordinei de zi .preliminare.

Reprezentanții S.U.A., Angliei și unei serii 
de alte țări au pus pe primul plan proble
ma prezentată de Noua Zeelandă, încercind 
printr-o manevră procedurală să se eschiveze 
de la discutarea problemei acțiunilor agre
sive ale S.U.A. împotriva Republicii Popu
lare Chineze.

Reprezentantul S.U.A., Lodge a sprijinit 
propunerea Noii Zeelande. Ocolind problema 
acțiunilor agresive ale S.U.A., care creează 
această primejdie, delegatul american a în
cercat să arunce asupra Republicii Populare 
Chineze vina pentru situația primejdioasă 
creată și să abată atenția de la acțiunile a- 
gresive ale S.U.A. în Extremul Orient. El 
a Susținut că eliberarea de bandele ciankai- 
șiste a insulei chineze Ikianșan de către Re
publica Populară Chineză ar fi „o cotropire", 
și a calificat drept „agresiune" acțiunile 
R. P. Chineze. Delegatul american a de
clarat că nu obiectează împotriva includerii 
pe ordinea de zi a problemei prezentată de 
Uniunea Sovietică.

Reprezentantul Angliei, Dixon s-a erijat 
în apărător al politicii agresive a S.U.A. în 
Extremul Orient.

Reprezentanții Braziliei, Belgiei, Republi
cii Peru, Turciei, Iranului, Franței șt cian- 
kaișistul s-au pronun;at pentru discutarea 
în primul rind a problemei propusă de de
legația Noii Zeelande.

Reprezentantul Uniunii Sovietice, A. A. 
Sobolev a subliniat că in cuvîntarea sa de
legatul S.U.A. a recunoscut existența unei 
primejdii care amenință pacea în Extremul 
Orient. Reprezentantul Statelor Unite nu a a- 
rătat însă cum s-ar putea pune capăt focului 
și cum ar putea fi oprite operațiunile mili
tare, dacă nu sînt înlăturate cauzele care le 
provoacă.

Pentru a înlătura primejdia unul război, 
e sipus delegatul U.R.S.S., trebuie 6ă se în
lăture cauzele care provoacă această pri
mejdie, iar cauza este, după cum am mai 
spus, amestecul Statelor Unite în treburile 
interne ale Chinei. Această primejdie este 
cauzată de prezența forțelor armate ale Sta- 

Press" mai înainte chiar ca mesajul să fi 
căpătat aprobarea Congresului. „In baza re
zoluției... forțele armate americane ar putea 
lovi în concentrările comuniste de pe însuși 
continentul chinez dacă Eisenhower le-ar 
considera o primejdie pentru Taivan. Potri
vit interpretării date rezoluției de oficialită
țile informate, propusa (prin votul Congre
sului S.U.A., președintele Eisenhower a pri
mit împuternicirea de a face acest lucru. — 
N.N.) autoritate a președintelui s-ar extinde 
asupra concentrărilor de vase, aerodromuri 
comuniste și zone pentru staționarea de 
trupe".

Iată prin urmare care este sensul dragos
tei de pace — iertată să ne fie expresia — 
a agresorilor americani. Securitatea Statele; 
Unite este amenințată în Taivan, pe un pa- 
mint care de mii de ani se află în stăpînirsa 
chinezilor, pe un pămint care se află la mii 
de kilometri de granițele Statelor Unite, așa 
cum figurează ele în toate manualele de geo
grafie. Această logică nu poate înșela însă 
pe nimeni.

Uniunea Sovietică a arătat în repetate 
rînduri care este poziția sa față de problema 
Taivanului și a celorlalte insule care mai sînt 
ocupate încă de bandele cianka’șiste. Uniu
nea Sovietică a sprijinit și sprijină tot 
ceea ce poate contribui la micșorarea încor
dării internaționale, tot ceea ce contribuie 
efectiv Ia atingerea acestui scop.

Credincioasă politicii sale de apărare con. 
secvență a păcii, Uniunea Sovietică a pre
zentat Consiliului de Securitate al O.N.U. un 
proiect de rezoluție cu privire 1.x acțiunile 
agresive ale Statelor Unite ale Americii îm
potriva Republicii Populare Chineze în re
giunea Taivanului. Totodată, guvernul sovie
tic a dat indicațiile corespunzătoare repre
zentantului său la O.N.U. pentru ca la discu
tarea acestei probleme să fie invitată o de
legație a R.P. Chineze.

In interviul acordat celor doi ziariști a- 
mericani V. M. Molotov a arătat că măsu
rile care ar trebui luate în problema Taiva
nului trebuie „să fie intr-adevăr îndreptate 
spre micșorarea încordării internaționale. Or, 
amestecul unui stat în treburile altui stat 
nu poate contribui la atingerea acestui țel".

Prin urmare, în interesul păcii și securi
tății internaționale se impune ca nimeni să 
nu se amestece în afacerile interne ale Chi
nei și nimeni să nu amenințe după cum nici 
China nu a amenințat și nu amenință pe ni
meni. Taivanul este un străvechi teritoriu al 
Chinei. El este situat la mai multe mii de 
kilometri depărtare de Statele Unite. Eli
berarea acestui teritoriu de către poporul 
chinez nu are nimic de aface cu securitatea 
Statelor Unite. In acțiunea sa de eliberare 
a Taivanului poporul chinez nu face altceva 
decît să continu'e lupta începută cu mulți 
ani în urmă pentru eliberarea întregului său 
teritoriu, pentru apărarea integrității și secu
rității țării sale. Această luptă nu a provocat 
niciodată pînă acum încordare în Extremul 
Orient. Tocmai faptul ocupării Taivanului și 
a insulelor din apropierea coastei chineze 
de către forțele armate ale S.U.A. consti
tuie o primejdie pentru pacea țărilor asia
tice și totodată pentru pacea întregii lumi. 
Alianța militară agresivă americano- 
ciankaișistă periclitează pacea în Extremul 

I Orient.

’ndepărteze pe reprezentantul gomindanist de 
la participarea la discutarea in cadrul Con
siliului a problemei importante supusă exa
minării sale. Sobolev a subliniat că numai 
reprezentanții Republicii Populare Chineze 
pot reprezenta China.

Reprezentantul S.U.A., Lodge, a prezentat 
o rezoluție în care se arată că Consiliul ho
tărăște să nu examineze nici un fel de propu
neri cu privire la îndepărtarea reprezentantu
lui Gomiindanului sau la admiterea reprezen
tanților Republicii Populare Chineze. Lodge 
a cerut ca Consiliul să examineze în primul 
rînd propunerea lui și nu propunerea Uniu
nii Sovietice.

Reprezentantul Regatului Unit, Dixon, a 
sprijinit propunerea lui Lodge, exprimând tot
odată speranțe că reprezentanții Chinei vor 
fi invitați să participe la discutarea în sinul 
Consiliului a problemei supuse examinării 
sale. Răspunzînd la declarația reprezentantu
lui Regatului Unit, A.A. Sobolev a atras 
atenția asupra importanței problemei care 
figurează pe ordinea de zi a Consiliului și a 
adăugat că uriașa importanță a acestei pro-

*
telor Unite pe teritoriul Chinez și de ac
țiunile lor agresive împotriva R. P. Chineze.

Reprezentantul Angliei, Dixon, a prezentat 
în mod oficial propunerea ca Consiliul de 
Securitate să hotărască prin vot in primul 
rind dacă este necesar să se includă pe or
dinea de zi problema propusă de Noua Zee
landă, iar după aceea — dacă este necesar 
să se includă problema propusă de Uniunea 
Sovietică. După aceasta, a declarat Dixon, 
Consiliul de Securitate va hotărî dacă este 
necesar ca examinarea problemei propusă de 
Noua Zeelandă să fie terminată înainte ca 
Consiliul să fi trecut la examinarea proble
mei propusă de Uniunea Sovietică.

In jurul chestiunii ordinei de aprobare a 
problemelor de pe ordinea de zi preliminară 
a Consiliului de Securitate șl în special în 
jurul propunerii engleze, a avut loc o dis
cuție prelungită în dursul căreia, reprezen
tantul U.R.S.S-, Sobolev, a cerut majorității 
Consiliului să respecte regulile de procedură 
adoptate cu privire la aprobarea ordinei 
de zi.

Reprezentantul U.R.S.S. a prezentat un 
amendament la propunerea engleză, cer.nd 
ca problema propusă de delegația- U.R.S.S. 
să fie' examinată in primul rind. Acest a- 
mendament a fost respins.

Majoritatea Consiliului a inclus pe ordi
nea de zi problema propusă de Noua Zee
landă. Reprezentantul U.R.S.S. a votat con
tra. Apoi a fost inclusă pe ordinea de-zi pro
blema propusă de delegația U.R.S.S. „Cu 
privire la acțiunile agresive ale Statelor 
Unite ale Americii față de Republica Popu
lară Chineză în regiunea Taivanului și al
tor insule ale Chinei". A votat contra nu
mai ciankaișistul.

Consiliul a trecut apoi la examinarea pri
mului punct al ordinei de zi aprotatc, adică 
la examinarea problemei propusă de Noua 
Zeelandă cu privire la acțiunile agresive în 
regiunea unor insule din apropierea litora
lului Chinei continentale.

Delegatul Noii Zeelande a prezentat pro
punerea ca Consiliul de Securitate să in
vite pe reprezentanții Guvernului Central 
Popular al Republicii Populare Chineze să 
ia parte la discutarea problemei prezentate 
de Noua Zeelandă și ca Consiliul să solicite 
secretarului general al O.N.U. să trimită a- 
ceastă invitație guvernului R. P. Chineze.

Dacă Statele Unite ar dori cu adevărat să 
contribuie la salvarea păcii în această re
giune, așa cum declară conducătorii guver
nului de la Washington, lucrul acesta nu ar 
fi atît de greu. Pentru aceasta însă ar tre
bui retrase forțele militare americane din a- 
ceastă regiune și totodată încetat sprijinul 
acordat piraților ciankaișiști. „Noi credem— 
a arătat V, M. Molotov — că ar fi în inte
resul S.U.A. însele să contribuie la resta
bilirea unei situații normale în regiunea Tai
vanului și a Extremului Orient în ansamblu, 
ținind seama de situația reală a lucrurilor și 
de schimbările istorice care au intervenit în 
dezvoltarea Chinei și a Extremului Orient 
în întregul său".

Pentru întreaga opinie publică internațio
nală faptele sînt limpezi și ele nu pot fi 
răstălmăcite. In interesul păcii și al conso
lidării securității internaționale, este nece- 
șară încetarea amestecului S. U, A. în afa
cerile in'erne ale Chinei și retragerea forțe
lor armate americane din Tavan și din 
strimtoarea Taivan.

Celălalt grup de probleme abordat cu pri
lejul interviului acordat de V. M. Molotov 
privește probleme europene și unele chestiuni 
relative Ia relațiile sovieto-americane. In 
răspunsurile sale, V. M. Molotov, a subli
niat în legătură cu acestea că elementul care 
compEcă în mod serios întreaga situație in
ternațională îl constituie lanțul de baze mi
litare americane din jurul Uniunii Sovietice 
și al țărilor de democrație populară. Prin 
crearea acestor baze, Statele Un:te au creat 
o situație care nu poate contribui la micșo
rarea încordării în relațiile internaționale și 
nici la rezolvarea unor probleme care intere
sează cercurile cele mai largi din toate ță
rile. După cum a arătat V. M. Molotov 
„crearea acestor bane dovedește că în timp 
ce Uniunea Sovietică tinde spre îmbunătă
țirea relațiilor cu S.U.A., din partea S.U.A. 
se observă o tendință contrarie". In răspun
surile sale, V. M. Molotov a indicat posibi
lități concrete care există pentru îmbunătă
țirea relațiilor dintre U.R.S.S. și S.U.A.: li
chidarea bazelor militare americane situate 
pe teritoriile unor state străine și trecerea la 
situația care există în mod obișnuit între 
state ce întrețin între ele relații normale.

Ministrul Afacerilor Externe al Uniunii So
vietice a swbl’niat cu tărie în interviul său 
că Uniunea Sovietică va face și pe viitor 
tot ce-i va sta în putință pentru a contribui la 
rezolvarea problemelor internaționale arză
toare, atît în Extremul Orient cît șl în în
treaga lume în general.

Interviul acordat de V. M. Molotov are o 
deosebită importanță. Venit într-un moment 
de mare însemnătate al situației -internațio
nale, el precizează încă odată răspunderile 
care revin pentru încordarea creată în situa
ția internațională și arată cu claritate căile 
pentru micșorarea încordării. Interviul acor
dat de V. M. Molotov precum și celelalte 
acțiuni întreprinse de guvernul sovietic de
monstrează dorința Uniunii Sovietice de a 
contribui la rezolvarea problemelor interna
ționale litigioase, reafirmă cu hotărîre voința 
Uniunii Sovietice de a lupta pentru salvgar
darea păcii în Extremul Orient și în lumea 
întreagă.

bleme impune cu necesitate Consiliului eă re
zolve problema reprezentării Chinei, problemă 
care se pune de atâta timp.

Cu 10 voturi contra 1 Consiliul de Securi
tate a hotărât să pună mai întîi la vot propu
nerea Statelor Unite. Apoi Consiliul de Secu
ritate a aprobat cu 10 voturi contra 1 pro
punerea americană.

Consiliul a trecut apoi la examinarea pro
blemei aprobării ordinei de zi preliminare. 
Președintele Consiliului de Securitate Munro 
a declarat că îndată ce va fi aprobată ordi
nea de zi preliminară el va propune Consi
liului de Securitate să fie invitat un reprezen
tant al Republicii Populare Chineze centru a 
lua parte la examinarea problemei situației 
în strimtoarea Taivan.

A luat apoi cuvîntul reprezentantul 
U.R.S.S., Sobolev, pentru a fundamenta pro
punerea Uniunii Sovietice de a include pe 
ordinea de zi a Consiliului de Securitate pro
blema acțiunilor agresive ale S.U.A. împotri
va Republicii Populare Chineze.

Cu aceasta, ședința din dimineața zilei de 
31 Ianuarie a luat sfîrșit.

★
Această propunere a fost sprijinită de re

prezentanții Franței și S.U.A. Reprezentan
tul S.U.A. a specificat că sprijinirea de că
tre el a acestei propuneri nu afectează po
ziția S.U.A. în problema reprezentării Chi
nei la O.N.U. și poziția de nerecunoaștere a 
Guvernului Central Popular al R. P. Chi
neze de către Statele Unite.

Intrucît în propunerea reprezentantului 
Noii Zeelande se vorbea numai de invitarea 
reprezentantului R. P. Chineze la discutarea 
punctului prezentat de Noua Zeelandă cu 
privire la „încetarea operațiunilor militare" 
și nu se spunea nimic despre propunerea 
oficială a U.R.S.S. „Cu privire ia invitarea 
la ședința Consiliului de Securitate a repre
zentanților Guvernului Central Popular al 
R. P. Chineze pentru a participa la exami
narea problemei „Cu privire la acțiunile 
agresive ale Statelor Unite ale Americii față 
de Republica Populară Chineză în regiunea 
Taivanului și altor insule ale Chinei", repre
zentantul U.R.S.S. a prezentat o propunere 
care are ca scop să asigure studierea mai 
minuțioasă a acestei propuneri a Noii Zee
lande. Totuși la insistențele președintelui, 
propunerea Noii Zeelande a fost pusă la vot 
și adoptată de Consiliu. Delegația Uniunii 
Sovietice s-a abțxiut de la vot.

Făcind o expunere de motive asupra vo
tului delegației sovietice, Sobolev a declarat 
că delegația U.R.S.S. s-a abținut de la vot 
deoarece întreaga problemă pusă de dele
gația Noii Zeelande nu corespunde scopuri
lor reale de micșorare a încordării și de 
înlăturare a primejdiei unui nou război în 
Extremul Orient Delegația Sovietică, a sub
liniat Sobo'ev, a propus să se includă pe 
ordinea de zi a Consiliului de Securitate 
problema : „Cu privire la acțiunile agresive 
ale Statelor Unite față de R. P. Chineză in 
regiunea Taivanului și a altor insule ale 
Chinei" și insistă ca Consiliul de Securitate 
să adopte hotărîrea de a invita pe repre
zentantul R. P. Chineze să ia parte la dis
cutarea acestei propuneri sovietice.

Delegatul belgian a propus apoi să se în
trerupă discuțiile pentru a se trimite o in
vitație R. P. Chineze șl pentru a se primi 
răspunsul acesteia. Propunerea a fost ac
ceptată

Cu aceasta, ședința din după amiaza 
zilei de 31 ianuarie a luat sfîrșit.

Proiectul de rezoluție 
prezentat de U. R. S. S. 
Consiliului de Securitate

NEW YORK 1 (Ager,prea). — TASS trans
mite proiectul de rezoluție al Uniunii Sovie- 
t'ce cu privire la invitarea unui reprezentant 
al Guvernului Central Popular al Republicii 
Populare Chineze pentru a participa la șe
dința Consiliului de Securitate.

A. A. Sobolev, locțiitorul reprezentantului 
permanent al U.R.S.S. în Consiliul de Secu
ritate, a adresat președintelui Consiliului de 
Securitate, Munro, o scrisoare și un proiect 
de rezoluție cu următorul cuprins :

„Stimate domnule președinte.
Prin prezenta am onoarea de a vă Înainta 

proiectul de rezoluție el delegației Uniun i 
Sovietice cu privire la invitarea la ședința 
Consiliului de Securitate a unui reprezen
tant al Guvernului Central Popular al Repu
blicii Populare Chineze pentru a participa 
la examinarea problemei „Cu privire la ac
țiunile agresive ale Statelor Urite ale Ame
ricii față de Republica Populară Chineză în 
regiunea Taivanului și altor insule ale Chi
nei".

Vă rog, domnule președinte, să dispuneți 
ca proiectul de rezoluție propus să fie di
fuzat drept un document oficial al Consiliu
lui de Securitate.

Cu stimă,
A.A. Sobolev, locțiitorul reprezentantului 

permanent al U.R.S.S. în Consiliul de Secu
ritate".

Iată textul proiectului de revoluție:
„Consiliul de Securitate hotărăște :
să invite la ședința Consiliului de Secu

ritate un reprezentant al Guvernului Central 
Popular al Republicii Populare Chineze pen
tru a participa la discutarea problemei „Cu 
privire la acțiunile agresive ale Statelor 
Unite ale Americii față de Republica Popu
lară Chineză in regiunea Taivanului șl altor 
insule ale Chinei".

Conferința primilor miniștri ai țărilor 
Commcnwsalth-ului britanic

LONDRA 1 (Agerpres). In după amiaza 
zilei de 1 februarie a avut loc o reuniune cu 
caracter restrâns a primilor miniștri ai Com- 
monwealtihului britanic unde au fost dezbă
tute probleme cu caracter militar. Este sem
nificativ faptul că reprezentanții Indiei,^ Cey
lonului și Pakistanului au refuzat să ia 
pairte ia lucrările acestei ședințe, declartnd 
că nu sînt interesați direct în aceste pro
bleme.

★
LONDRA 1 (Agerpres). — După cum a- 

nunță agenția France Presse. în cadrul dis
cursului pe care l-a rostit la conferința pri
milor miniștri ai țărilor Commonweailthuluii 
britanic, primul ministru ai Indiei, Nehru, 
a subliniat că „Taivanul — teritoriu chinez
— trebuie să revină guvernului de la Pekin" 
și că „trebuie să se admită China în Consi
liul de Securitate".

„Ar fi o iluzie deșartă — a declarat Nehru
— să credem că vom putea împiedica resti
tuirea Taivanului. Chinei".

0 infringere suferită de guvernul 
Mendes-Francc in Adunarea Națională 

Franceză
PARIS 1 (Agerpres). — La 31 Ianuarie 

guvernul francez a propus Adunării Națio
nale sipre aprobare bugetul pe luna fe
bruarie. După cum 6e știe, guvernul Men- 
des-Franice, neîndrăznind să prezinte Adu
nării bugetul general pe anul 1955, se ser
vește de un text de lege care-1 autoriză să 
prelungească pentru perioade de cîte o lună 
prevederile bugetului pe exercițiul anului 
anterior. Agenția France Presse anunță că 
încercarea guvernului de a prelungi bugetul 
șl pentru luna februarie — prin adoptarea 
unei legi numite „a douăsprezecea provi
zorie" — a fost respinsă de Adunarea Na
țională cu 325 de voturi contra 286.

—o—
In cîteva rînduri

® La 30 ianuarie a fost inaugurat trafi
cul pe seefia de cale ferată Hanoi-Fu Lang 
Thoung, de pe linia ferată care leagă capi
tala R.D. Vietnam de frontiera vietnamo- 
chineză. Primul tren a plecat din gara Hanoi 
in ziua de 30 ianuarie la ora 7 dimineafa.

• La 30 ianuarie poporul indian a come
morat aniversarea morfii lui Mahatma Gan
dhi. Pentru prima oară ziua comemorării tui 
Gandhi a fost declarată oficial „Ziua marti
rilor" ca un omagiu adus memoriei patric
iilor indieni care au murit în lupta pentru 
indbpendenfa Indiei. Cu acest prilej la Rajg- 
tat, localitatea unde este înmormintat Gan
dhi, a avut loc o procesiune la care au parti
cipat președintele Republicii India, dr. Rajen
dra Prasad, și numeroși miniștri din guver
nul indian.

• Ziarele franceze relatează că recent înal
ta Curte de justiție din Paris a judecat pro
cesul colaboraționistului Georges Hilaire, fost 
subsecretar de stat al Ministerului Afacerilor 
Interne în guvernul de la Vichy. Hilaire — 
care a fost condamnat în contumacie în 1947, 
la cinci ani închisoare fără a-și fi executat 
pedeapsa — a fost achitat, după dezbateri al 
căror caracter de adevărată parodie judicia
ră a fost scos în evidentă de ziarele pari
ziene.

O Deputatul laburist John Baird, luind cu
vîntul la 30 ianuarie la un miting care a a- 
vut loc la Birmingham, a criticat așa nu
mitele propuneri pașnice prezentate de Anglia 
și Noua Zeelandă in problema Taivanului. 
Baird a declarat: „Primii pași pe calea re
glementării situa(lei în Extremul Orient tre
buie să fie admiterea Chinei în O.N.U. șt 
retragerea forțelor militare maritime și ae
riene americane din apele teritoriale ale For- 
mozei și Chinei. Este regretabil faptul că 
ministrul englez al afacerilor externe nu are 
suficient curaj pentru a spune deschis acest 
adevăr".

» Ziarul iugoslav „Oslobodjenje" scrie că 
Statele Unite se străduiesc să folosească 
Organizația Națiunilor Unite pentru înfăp
tuirea politicii lor fafă de China. In cazul 
că vor reuși să facă aceasta, se spune în 
articol, Organizația Națiunilor Unite va de
veni un paravan al amestecului în proble
mele naftonale ale Chinei.

9 Zilele acestea s-a semnat la Buenos- 
Aires un nou acord comercial și financiar 
pe termen lung între Cehoslovacia și Argen
tina.

O La 1 februarie au fost reluate discuțiile 
dintre reprezentanții guvernului tunisian și 
reprezentanții guvernului francez în proble
ma tunisiană. La discuții participă primul 
ministru francez, Pierre Mendes-France.

Plenara C C
MOSCOVA 1 (Agerpres) — TASS trans

mite :
Intre 25 și 31 ianuarie a avwt loc plenara 

Comitetului Centrai al Partidului Comunist 
al Uniunii Sovietice.

Convorbirea
lui N. S. Hrusciov cu Marshall Macduffîe

MOSCOVA 1 (Agerpres). — TASS trans
mite:

La 1 februarie, N. S. Hrusciov a primit

R.P.Chineză salută călduros ajutorul acordat de U.R.S.S. 
pentru folosirea energiei atomice în scopuri pașnice
PEKIN 1 (Agerpres). — China Nouă trans

mite : După cum s-a mai anunțat, în dimi
neața zilei de 31 Ianuarie a avut loc cea de 
a patra ședință plenară a Consiliului de 
Stat al Republicii Populare Chineze. La șe
dință, premierul Consiliului de Stat, Ciu En- 
lai, a făcut o comunicare cu privire la pro
punerea Uniunii Sovietice de a acorda Chi
nei ajutor tehnico-științific și de producție 
pentru dezvoltarea cercetărilor în domeniul 
fizicii nucleare și pentru folosirea energiei 
atomice în scopuri pașnice.

La ședință a fost adoptată o rezoluție în 
care se subliniază că poporul chinez șl guver
nul Republicii Populare Chineze salută căl
duros propunerea Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S.

Poporul chinez și guvernul R. P. Chineze, 
se spune mai departe în rezoluție , mulțumesc 
din inimă pentru ajutorul sincer și dezinte
resat al Uniunii Sovietice. Dezvoltarea știin
ței și tehnicii în China a rămas în urmă da
torită îndelungatei perioade a jugului feudal 
și imperialist. Totuși,, noi sîntem pe deplin 
convinși că oamenii de știință, Inginerii și 
muncitorii Chinei libere, cu ajutorul sincer al 
Uniunii Sovietice vor reuși, fără îndoială

Procesul înscenat Partidului Comunist din Germania
KARLSRUHE (Agerpres). — A.D.N. trans

mite : După cum s-a mai anunțat, la 31 
ianuarie a fost reluat la Karlsruhe procesul 
împotriva Partidului Comunist din Germa
nia. In ședința din 31 ianuarie, care a du
rat o oră, tribunalul s-a eschivat de la pro
nunțarea unei decizii în legătură cu cere
rea reprezentanților Partidului Comunist din 
Germania de a se suspenda procesul ca fiind 
incompatibil cu sarcina unificării pașnice a 
Germaniei. Respingând o serie de cereri pro
cedurale ale apărării P.C. din Germania, tri
bunalul a hotărit să înceapă In ședința ur
mătoare examinarea „probelor" prezentate 
de guvernul de la Bonn pentru a-și „fun
damenta" cererea de a se interzice P.C. din 
Germania.

Următoarea ședință a tribunalului a fost 
fixată pentru 15 februarie a.c.

Imediat după terminarea ședinței din 31 
ianuarie, apărarea P.C. din Germania a a- 
dresat tribunalului un demers cu privire la 
suspendarea procesului, pe baz.a incompatibi
lității acestuia cu sarcina unificării Germa
niei. In același timp în cererea apărării se 
subliniază că suspendarea procesului împo
triva P.C. di.n Germania decurge în mod ne
cesar diin ultimele evenimente. Apărarea sub

Evenimentele
SAN JOSE 1 (Agenpîes). — Potrivit rela

tărilor agenției France Presse, o patrulă a 
gărzii naționale din Nicaragua a pătruns 
sîmibătă pe teritoriul statului Costa-Rica în 
apropierea localității Penas Blancas, și a 
atacat o patrulă costaricană. Din știrile par
venite la San Jose reiese că la începutul 
luptei,1 patrula costaricană a reușit să facă 
față inamicului, dar că ulterior acesta a pri
mit întăriri și sprijin de aviație și a nimi
cit aproape în întregime patrula costaricană.

Statul major al forțelor armate costari- 
cane a fost convocat într-o ședință urgentă

S P E € T
TEATRE : Teatrul de Operă șl Balet, orele 19,30 : 

Rusalka*; Național „I. L. Caragiale" (sala Come, 
dia) orele 19,30 ; Matei Millo ; National ,,I. L. 
Caragiale“ (sala Studio) orele 19,30 : Nunta lui 
Krecinschi ; Armatei (sala Magheru) orele 19,30 : 
De partea cealaltă ; Armatei (sala din calea 13 

.Septembrie! orele 19,30 ț Jucătorii de cărți și Că
sătoria; Municipal orele 19,30 • Arcul de triumf; 
Muncitoresc C.F.R (Giulești) orele 19,30 : Vino- 
vați fără vină ; Operetă, orele 19,30 • Casa cu 
trei fete ; Studioul actorului de fi ni ,,C, Nottara" ; 
orele 19,30 • Cei ce caută fericirea ; Tineretului, 
orele 19,00 • David Copperfield ; Ansamblul de 
Estradă (sala din calea Victoriei nr. 174) orele 
20,15 : Fără mănuși ; Circul de Stat orele 20 : 
Primul spectacol.

CINEMATOGRAFE- Patria - Fără acoperiș; U- 
mor ne sfori . Republica. București, înfrățirea în
tre popoare, Libertății ? Desfășurarea ; ...Și llie 
face sport : 1 C Frimu, 23 August : Jucătorul de 
rezervă : Maxim Gorki • Motorul Diesel ; Liber
tate ; Aventurile unui pinguin ; Tineretului • Căsă
torie ciudată ; Timpuri noi ; Povestea tractorului

Din programul de radio
Joi 3 februarie 1955

PROGRAM I _• 7,00 — Muzică populară do
brogeană executată de orchestra ,,Brtuletul“ 
din Constanța ; 7.25 —■ Muzică simfonică 
de Glazunov ; 10,00 — Muzică de cameră
de compozitori ruși ; 10,45 — Emisiunea • 
,,Basme pentiu copii" ; ,,Povestea cintecului" 
basm de Vladimir Colin, laureat al Premiului de 
Stat; 11,15 — Concert, do muzică populară ro- 
minească ; 13,29 — Simfonia Nr. 4 în La major 
..Italiana" de Mendelsohn — Bartholdy ; 15,35 — 
Soliști și formații artistice ale căminelor cultu
rale din țara noastră ; 16.00 — Duete din opere 
Interpretata do soliști romîni ; 17,00 — Cîntece
despre țărănimea noastră muncitoare ; 17.45 -r- 
Poemul simfonic „Sciors" de Svecinikov, în Inter
pretare? orchesfe: Filarmonica de Stat „Gheorghe 
Dima" din Orașu’ Stalin. Dirijor- Dinu NiCulescu; 
18.00 — Muzică ușoară interpretată de soliști ai 
minorităților naționale din R.P.R. ; 19,00 — Jur

Timpul probabil
(Buletinul institutului Meteorologic Central)

In București. Vremea se menține relativ căldu
roasă, cu cer schimbător, mai mult acoperit. Tem. 
peratura în creștere ușoară, va scădea noaptea 
între minus un grad și minus 3 grade și va 
urca ziua întie plus 3 și plus 5 grade. Vîntul va 
sufla slab din sectorul sud estic.

Pentru următoarele trei zile: Vremea va ră- 
mfrie închisă, iar vîntul va sufla potrivit cu in
tensificări temporare din sectorul sudic. Tendință 
de ploaie și laooviță spre sfîrșitul intervalului.

In tară r Vremea continuă să se mențină căldu
roasă cu un cer schimbător mai mult acoperit, în 
afară de Ardeal unde în cursul nopții cerul va 
fi mai mult senin. Se vor semnala precipitații

al Pa Ca Ua Sa

Pi emana a ascultat și discutat raportat 
prezentat de N. S. Hrusciov cu privire la 
sporirea producției creșterii animatelor și a 
adoptat o hotărtre corespunzătoare.

pe Marshall Macduffîe, jurist și gazetar a* 
merican actualmente la Moscova, eu care a 
avut o convorbire.

lntr-un timp scurt să-șt însușească tehnici 
folosirii energiei Momice.

Este absolut limpede, se spune tn conti
nuare in rezoluție, că numai lnterzletad pro
ducția armelor atomică și cu hidrogen se 
pot canaliza eforturi suficiente și efective 
spre folosirea energiei atomice :n scopuri paș
nice. Blocul agresiv american nu numai că 
împiedică interzicerea armei atomică și cu 
hidrogen de exterminare în masă dar și 

țipă cît îl ține gura despre războiul atomic și 
se pregătește în vederea lui.

împreună cu Uniunea Sovietică și eu po
poarele iubitoare de pace din toate țările lu
mii, poporul chinez va lupta neobosit împo
triva războiului atomic, pentru interzicerea 
armei atomică și cu hidrogen, pentru folosi
rea energiei atomice în scopuri pașnice.

Istoria ne arată, se spune în încheierea 
rezoluției,' că toate realizările științei ser
vesc în ultimă instanță progresului omenirii. 
Noi sîntem ferm convinși că elementele răz
boinice care caută să folosească energia a- 
tomică pentru exterminarea omenirii, îșl vor 
găsi singuri mormântul și că victoria finală 
va fi a națiunilor și popoarelor iubitoare de 
pace, care cer ca energia atomică să fie fo
losită în scopuri pașnice.

liniază Intre altele că interzicerea P.C. din 
Germania l-ar lipsi pe acesta de posibilitatea 
de a participa la pregătirea și ținerea de a- 
legeri libere pe întreaga Germanie, acum 
cînd perspectivele unor asemenea alegeri au 
devenit și mai reale datorită Declarației gu
vernului sovietic în problema germană și da
torită Decretului Prezidiului Sovietului Su
prem al U.R.S.S. ou privire la încetarea stării 
de război între Uniunea. Sovietică și Germa
nia, precum și în urma mișcării populare care 
se desfășoară în Germania occidentală și 
care are drept sccp unificarea cît mai grab
nică a Germanici..

In cursul zilei de 31 ianuarie numeroase 
delegații din întreaga Germanie occidentală 
au sosit la Karlsruhe pentru a protesta îm
potriva procesului intentat P.C. din Germa
nia. In fața tribunalului a avut loc. o mare 
demonstrație. Demonstranții purtau pancar
te pe care se putea citi : „Să fie oprit pro
cesul", „Remania de nord Westfalia cere în
cetarea procesului".

Demonstranții au încercat să prezinte tri
bunalului rezoluția lor de prptest, dar au 
fost opriți de cordoanele de polițiști care 
înconjurau clădirea tribunalului. Au fost a- 
restate șapte persoane.

din Costa-Rica
și a hotărit trimiterea la fața locului a unei 
companii a gărzii civile. In același timp, 
toți rezerviștii care fuseseră lăsați la vatră 
în urma încetării operațiunilor rrilitare din 
Costa-Rica au fost înștiințați să fie gata în 
vederea convocării lor urgente. Statul ma
jor al forțelor armate costaricane a declarat 
că actuala situație justifică decretarea stării 
de alarmă.

In acejași timp, guvernul statului Costa- 
Rica a sezisat consiliul organizației statelor 
americane și a cerut trimiterea de observa
tori la frontiera cu Nicaragua.

A C O L E
nostru ; Umor pe sfori ; Elena Pavel, 1 Mal : Pri
măvara pe gheată ; Mihail Eminescu, Lumina : 
Stele vesele : Victoria • filmul Slugă la doi stă- 
pîni ;Gh. Doja : Septembriștii ; Al. Popov, Donca 
Simo ; Copiii partizanului ; 8 Martie : Bănuțul ; 
Vasilc Roaită • Caut o nevastă ; Unirea : Miste
rul lacului din munți ; Cultural : Fanfan la Tu- 
lipe ; Const. David, Gh. Coșbuc ; Furtună pe 
Nipru ; Alex. Sahia ; Antilopa de aur : Valsul pe 
gheată ; Zmeul cel rău : Flacăra • Locotenentul
lui Rakoczi ; T. Vladlmlrescu : Marile speranțe ; 
Aurel Vlaicu • Campionatul mondial de fotbal ; 
Munca, N. Bălcescu : Ordinul Anna ; Arta • Mai 
tare ca noaptea ; Popular; Circul Slavia ; Mlor»ta; 
Mascarada : Moșilor • Alarmă la circ : Iile Pin- 
tilie • Hamlet; 8 Mal: Suspine pe stradă; Volga; 
De doi bani speranță ; Rahova • Examen de ma
turitate ; Olga Banc’c ; Circul:

Cinematografele Al. Sahia, Al. Popov șl Moșilor 
prez’ntă totodată un jurnal special ..Noutățile 
zilei" cu Cnnferinf-a de la Moscova a țărilor euro
pene cu privire la asigurarea păcii șl securității 
în Europa.

nalul satelo» ; 19.45 — Concert simfonic. In
pauză ; Scriitcri la microfon ; 23,20 — Concertul 
pentru flaut și orchestră de Tudor Jarda.

PROGRAMUL II • 15,00 — Noi înregistrări" de 
muzică populară romtnească ; 16,15 — Concert
popular din lucrările lui Ceaikovski ; 17 00 —
Lecturi literare : i8,15 — Noi înregistrări de mu
zică ușoară romînească ale Orchestrei de estradă 
Radio. Dirijor : Sile Dinici.i; 18,40 — Curs de 
limba rusă — ciclul II — lecția n-. 15 ; 20.00 — 
Gazeta rad4o : 20,45 — Cîntecul săptămînil • ..U 
hă' bade“ ; 21,30 — Seară de oneretă; 22 40 — So
nata pentru violoncel șl pian de Gerbasian : 23.50 
— Mica suită de Debussy șl Rapsodia spaniolă de 
Ravel ;

Ascultați buletine de știri și radio Jurnale, la • 
Program I: 5.30; 7,15; 15,30; 17,30; 22,30; Pro
gramul II: 15.00; 16,00; 23,00 ; 0J5;

slabe sub formă de burnițe și ploaie în partea de 
sud.vest a țării. Dimineața și seara ceață mai 
ales în Moldova. Temperatura va fi cuprinsă 
noaptea între minus 6 și plus 4 grade, iar ziua 
între minus 2 și plus 11 grade. Vîntul va sufla 
slab din sectorul sud estic.

Pentru următoarele trei zile • Vremea continuă 
să fie închisă și cețoasă în. sudul și estul țării. 
Cerul se va acoperi spre sfîrșitul intervalului. 
Precipitații sub foi mă de îapoviță și ploaie în 
sud-vestul țârii, 'ar sub forma de zăpadă în zona 
de munte. Vîntul în intensificare din sectorul 
sudic. Temperatura tn general staționară. v,a ti 
cuprinsă noaptea între zero și minus 7 grade, iar 
ziua între plus 3 și plus 7 grade.
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